

ဗုဒ္ဓအလိုကျ အဆုံးအမတော်

သဗ္ဗပါပဿ အကရဏံ - မကောင်းတာ(အကုသိုလ်)ဟူသမျှ ဘာမျှမလုပ်ပါနှင့်။
 ကုသလဿ ဥပသမ္ပဒါ - ကောင်းတာ(ကုသိုလ်)မှန်သမျှ အားလုံးပြုလုပ်ပါ။
 သစ္စိတ္တ ပရိယောဒပနံ - မိမိစိတ်ကို မိမိနိုင်အောင်ထိန်းပါ။
 (မကောင်းတာ မလုပ်ဖြစ်အောင် စိတ်ကိုထိန်းပါ)
 တေ ဗုဒ္ဓါနံ သာသနံ - ဤသုံးမျိုးသည် ဗုဒ္ဓ၏အလိုတော်ကျ အဆုံးအမတည်း။
 (ဓမ္မပဒ)

၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၇ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့၊ (4-11-2015) (၈၃၇၄)

လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲအဖြစ် ကျင်းပနိုင်ရေးသည် နိုင်ငံ၏ဂုဏ်သိက္ခာအတွက် အရေးကြီး



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် မင်းပြားမြို့၌ ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက် ၈နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိကြရာ ပြည်နယ်ခေတ္တဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြအောင်၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။
 စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ သို့

ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ အတုအပမပြုလုပ်နိုင်ရန် လုံခြုံရေးရေစာအမှတ်အသား ထည့်သွင်းပုံနှိပ်ထား

သတင်းစာမျက်နှာ - ၅

ECONOMY Green GROWTH

pdfw **ကမ္ဘာ့** D

သိဒ္ဓိမောင် ၏
 တိုပေတရာ- မရွှေစာတစ်ခန်းရပ်စကားပြောခန်း စာမျက်နှာ - ၆

မြန်မာပြည်အထက်ပိုင်းသာယာမည်ဖြစ်သော်လည်း ရန်ကုန်၌ ထစ်ချုန်းမိုးရွာနိုင်ဟု ဒေါက်တာထွန်းလွင် ခန့်မှန်း

သတင်းစာမျက်နှာ - ၇

Anytime... Anywhere... MECTEL

CDMA 800 MHz 3G

ဘယ်အချိန် | ဘယ်နေရာမဆို အကောင်းဆုံး ဝန်ဆောင်မှု ပေးတဲ့ MECTel တိုသာသုံးလိုက်ပါ

၂၀၁၅ခုနှစ်တွင် MECTel ၏အထူးခြားဆုံး **"BONUS"**

MECTel မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဝါကျွတ်လက်ခောင်းအဖြစ် (၁၈-၉-၂၀၁၅)ရက်နေ့မှ စတင်၍ (၁၈-၁၁-၂၀၁၅)ရက်နေ့အထိ ငွေဖြည့်ကတ် ဖြည့်သွင်းပါက ၁၀,၀၀၀/- တန်အား ၇၀% ၊ ၅,၀၀၀/- တန်အား ၅၀% ၊ ၃,၀၀၀/- တန်အား ၃၀% အဆိုထပ်ဆောင်းငွေ Bonus ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး Bonus ငွေအား ငွေဖြည့်ကတ် စတင်ဖြည့်သွင်းသည့်ရက်မှ ရက်ပေါင်း(၆၀)အတွင်း သုံးစွဲနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

၅၅၀၀၀၀ အစီအစဉ် ရယူရန်အတွက် SMT ဟုနိုက်ပြီး 233 သို့ SMS အခမဲ့ ပေးပို့ပါ။

ကြေးမုံ စာတည်း ရှုထောင့် ၄-၁၁-၂၀၁၅၊ ပုဒ္မဟူးနေ့

ထူးခြားသောမြန်မာ့နိုင်ငံရေး

မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရရှိပြီး နောက်ပိုင်းကာလများတွင် မျက်မှောက်ကာလမှာ ထူးခြားမှုအရှိဆုံးကာလဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ အသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလအတွင်း အရေးအကြီးဆုံး နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲဖြစ်သည့် သမိုင်းဝင်ရွေးကောက်ပွဲကြီးကို မကြာမီရက်ပိုင်းအတွင်း ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် အထူးခြားဆုံးအချိန်ကာလဟု ဆိုရခြင်းဖြစ်သည်။

ကူးပြောင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို မှန်မှန်ကန်ကန် စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးသောကြောင့် ဒီမိုကရေစီ စနစ်၏ လုပ်ငန်းစဉ်များ ခိုင်မာအားကောင်းလာသည်။ သို့သော်လည်း ဒီမိုကရေစီစနစ်တည်ဆောက်ရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အတွေ့အကြုံများ၊ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များ နှင့်ပတ်သက်၍ အားကောင်းမောင်းသန် မဖြစ်သေးသည့်အမှုများဖြစ်သည်။ ထိုအခက်အခဲများကြောင့် ရာခိုင်နှုန်းပြည့်ပြီးပြည့်စုံသော အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးဖြစ်ပေါ်ရန်အတွက် လိုအပ်ချက်များ ရှိကောင်းရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

နည်းရောဂါဝေဒနာရှင်များအား အခမဲ့ကြည့်ရှုစမ်းသပ်၍ ဆေးဝါးလျှော့ဒါန်း

လားရှိုး နိုဝင်ဘာ ၃ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုး မြို့၌ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်မှ ၄ ရက်အထိ လားရှိုးမြို့နှင့် အနီးဝန်းကျင်ရှိ နှလုံးရောဂါဝေဒနာရှင် ၁၀၀ အား အခမဲ့ ကြည့်ရှုစမ်းသပ်၍ လိုအပ်သော ဆေးဝါးများ လျှော့ဒါန်းခဲ့သည်။

ချမ်းသာရလိုသော ဆန္ဒဖြင့် ဆရာဝန်ကြီး များ၏ ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် လိုအပ်သော ဆေးဝါးများအား ကုသိုလ်ပြုလျှော့ဒါန်းကြောင်း၊ စင်ကာပူ နိုင်ငံမှ နှလုံးရောဂါကုဆရာဝန်ကြီးမှ အသွားအပြန် နှစ်ရက်၊ စစ်ဆေးကုသရက် နှစ်ရက်သာ အချိန်ရရှိသောကြောင့် ဆရာကြီး၏ ကြည့်ရှုကုသချိန် နှစ်ရက် အတွင်း နှလုံးရောဂါဝေဒနာရှင် ၁၀၀ ခန့်ကိုသာ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ကုသပေးခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်း နှလုံးရောဂါကုဆရာဝန်ကြီးအား လားရှိုးမြို့သို့ ကုသချိန် ငါးရက်၊ တစ်ပတ်လာရောက်ကုသနိုင်ရန် ကြိုးစားမှာဖြစ်ပြီး နှလုံးရောဂါ ဝေဒနာရှင်များအား ဆေးဝါးထပ်မံ လျှော့ဒါန်းသွားမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ဇာတိအောင်(လားရှိုး) □□□



ဒေသတွင်း အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်စနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှပါဝင်

လျက်ရှိသော အာဆီယံစီးပွားရေး အသိုက်အဝန်း ဖော်ဆောင်ရာ၌ အဓိကကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည့် အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် ကဏ္ဍအား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသိဉာဏ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များသည် များစွာ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အသိဉာဏ်ပစ္စည်း နိုင်ငံရေး အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် ကိစ္စရပ်များအား နီးကပ်စွာပူးပေါင်း၍ လက်တွဲညီညွတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒေသတွင်း အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်စနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ပါကြောင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်

ရဝန်ကြီးဌာနများ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဆွေးနွေးဆွေးနွေးနွေး အတည်ပြုနိုင်ရန်အတွက် လွှတ်တော်သို့ တင်ပြပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေများ အတည်ပြုပြဌာန်းပြီးပါက မြန်မာနိုင်ငံတွင် အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်ရုံ၊ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် တရားရုံးများ လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ်များကို လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ဒေသတွင်းအသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရေးဆွဲပြဌာန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် ဥပဒေများနှင့် အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရပ်များတွင်လည်း များစွာ အထောက်အကူဖြစ်စေနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် Ms. Shahrinah Md Yusof Kham, Madam Chair of the AWGIPC and Director General of Brunei IP Office က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

Table with 4 columns: Item Name, Unit, Price, and Total. Includes categories like 'ရန်ကုန် ရွှေဈေး' and 'နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း'.

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ အတုအပမပြုလုပ်နိုင်ရန် လုံခြုံရေးရေစာအမှတ်အသား ထည့်သွင်းပုံနှိပ်ထား

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်
ကြေညာချက်
နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃

၁။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ အတုအပ မပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ မလိုလားအပ်သော စွပ်စွဲပြစ်တင်မှုများ မဖြစ်စေရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ PT Pura စက်ရုံမှ တင်သွင်းသည့် လုံခြုံရေးအမှတ်အသားပါ Light Yellow W / F Paper (80 gsm) အမျိုးအစား အဝါရောင်စက္ကူကို မှာယူတင်သွင်းပြီး ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ရိုက်နှိပ်ခဲ့ပါသည်။ မဲလက်မှတ်များရိုက်နှိပ်သည့် စက္ကူတွင်ပါရှိသော လုံခြုံရေးရေစာအမှတ်အသားမှာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တံဆိပ်(Logo)အား စက္ကူအသားတွင် ထည့်သွင်းပုံနှိပ်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး အလင်းရောင်တွင် ထောင်၍ ကြည့်ရှုပါက တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ အသုံးပြုထားသည့် စက္ကူ၏မူရင်းအရောင်သည် အဝါရောင်ဖြစ်၍ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလ အမှတ်တံဆိပ်(Logo)များတွင်ပါသော အဖြူရောင်မှာ အဝါရောင်သန်းဖြစ်နေမည် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ တစ်သီးပုဂ္ဂလ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ အမှတ်တံဆိပ်(Logo)တွင် အဖြူရောင်အား အဝါရောင် ဖြစ်နေခြင်းမှာ အဝါရောင်စက္ကူအမျိုးအစားကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးနှင့်ပတ်သက်၍ လက်ဝဲဘက်အတွက်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏အမည်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံရေးပါတီအမည် သို့မဟုတ် တစ်သီးပုဂ္ဂလဟူ၍ ထင်ရှားစွာဖော်ပြထားပါသည်။ အလယ်လေးထောင့်တွင် ပါတီ သို့မဟုတ် တစ်သီးပုဂ္ဂလလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်း၏အမှတ်တံဆိပ်(Logo)ဖော်ပြထားပါသည်။ လက်ယာဘက်လေးထောင့်တွင် ဆန္ဒပြုရန်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများသည် မိမိတို့၏ အမှတ်တံဆိပ်(Logo)တွင် အဖြူရောင်ပါရှိမည်ဆိုပါက အဝါရောင်ဖြစ်နေမည်ဖြစ်ကြောင်း မဲဆန္ဒရှင်များအား ရှင်းလင်းအသိပေးသွားရန်နှင့် မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့်လည်း ဆန္ဒပြုချိန်တွင် မဲလက်မှတ်တွင်ပါရှိသော လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်၊ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံရေးပါတီ သို့မဟုတ် တစ်သီးပုဂ္ဂလနှင့် အမှတ်တံဆိပ်(Logo) များကို သတိပြု၍ မှန်ကန်စွာဆန္ဒပြုကြပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်



တာမွေ အစိုးကုန်းရပ်ကွက် မဲဆန္ဒရှင် ၆၄၆၉ ဦး ဆန္ဒမဲပေးကြမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃
နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင်ကျင်းပမည့် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် တာမွေမြို့နယ် အစိုးကုန်းရပ်ကွက်နေ မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူ ၆၄၆၉ ဦးဆန္ဒမဲ ပေးကြမည်ဖြစ်သည်။
မဲဆန္ဒပေးမည့်နေ့တွင် လွယ်ကူအဆင်ပြေစေရန် အတွက် မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံလက်မှတ်ကို ရပ်ကွက် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံး၌ ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့မုန်းလွဲ ပိုင်းထိ မဲဆန္ဒရှင် ၃၂၅၀ လာရောက် ထုတ်ယူပြီးဖြစ်သည်။ မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံလက်မှတ်ကို နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်ထိ နေ့စဉ်နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီထိ ထုတ်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံလက်မှတ် ထုတ်ယူကြရာတွင် ရပ်ကွက်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးပုည၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးဦးသန်းနိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက မဲဆန္ဒရှင်များအား မဲပေး မည့်နေ့တွင် မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံလက်မှတ်နှင့် နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ယူလာရန်၊ သက်သေခံလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲ ထုတ်ယူကြရန်နှင့် သက်သေခံလက်မှတ်ပေါ်ပါရှိသည့် အမည်၊ မွေးသက္ကရာဇ် မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ အဘအမည်၊ နေရပ်နှင့်တာဝန်ခံလက်မှတ်တို့ မှန်ကန်မှု ရှိ၊ မရှိနှင့် မှားယွင်းမှုရှိပါက မဲရုံမျှထံ အသိပေးကြရန်တို့ကို ရှင်းလင်း ပြောကြားကြသည်။
တာမွေမြို့နယ်တွင် မဲရုံပေါင်း ၁၂၂ ရှိပြီး အစိုးကုန်း ရပ်ကွက် တစ်ခုတည်းတွင် မဲရုံ ကိုးရုံရှိကာ အမျိုးသား ၃၀၄၈ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၃၄၂၁ ဦး စုစုပေါင်း မဲဆန္ဒရှင် ၆၄၆၉ ဦးတို့ ဆန္ဒမဲပေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။
(ကိုချစ်)

မရမ်းကုန်းမြို့နယ်တွင် မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံကတ်ပြားထုတ်ယူသူများနှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးသူများ အဆင်ပြေချောမွေ့လျက်ရှိ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃
၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ တွင် မဲဆန္ဒရှင်များ အဆင်ပြေစွာ မဲပေးနိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်/ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများက မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံကတ်ပြားများကို ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ မရမ်းကုန်း မြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်တွင် မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံကတ်ပြားထုတ် ယူသူများနှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေး သူများ အဆင်ပြေချောမွေ့လျက်ရှိ ကြောင်း အဆိုပါရပ်ကွက်ရှိ မဲဆန္ဒရှင် များထံမှ စုံစမ်းသိရှိရသည်။
“မဲလက်မှတ် ထုတ်ပေးနေပြီ ဆိုတာကြားလို့ လာထုတ်တာပါ။ ကော်မရှင်ကတောင်းတဲ့ အချက် အလက်တွေကို ဖြေနိုင်ရုံနဲ့ မဲလက် မရခဲ့တယ်။ ဘာအခက်အခဲမှ မရှိဘူး။ တော်တော် အဆင်ပြေပါတယ်”ဟု အဆိုပါရပ်ကွက်ရှိ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံကတ်ပြား လာရောက် ထုတ်ယူသူ ကိုချိုကပြောသည်။
အဆိုပါရပ်ကွက်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်မှစတင်၍ ၇ ရက်နေ့အထိ မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံ ကတ်ပြားများကို နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီ အထိ ထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်အထိ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် မှ သတ်မှတ်ထားသည့် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားဖြင့် ကြိုတင် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို စိစစ်ခွင့်ပြုပေးလျက် ရှိရာ လာရောက်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ ပေးသူ မန္တလေးအေးက “ကျွန်မက ဧည့် လမ်းညွှန်အလုပ်လုပ်တယ်။ မဲပေးရက် မတိုင်မီ ခရီးထွက်ရမှာဖြစ်လို့ ကြိုတင် မဲပေးတာပါ။ သွားမယ့် ခရီးစဉ်ရဲ့ လေယာဉ်လက်မှတ်နဲ့ ရုံးကထောက်ခံ ချက်ပြပြီး ကြိုတင်မဲပေးခဲ့တာပါ။ လာရောက်စုံစမ်းတုန်းကလည်း ကြိုတင် မဲပေးဖို့ အချိန်အခက်အခဲရှိရင် ပြောပါလို့ ကော်မရှင်အဖွဲ့ကပြောခဲ့ တယ်။ အခက်အခဲမရှိပါဘူး။ အဆင် ပြေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သူငယ်ချင်း တစ်ယောက်ကတော့ တခြားမြို့နယ် မှာ ကြိုတင်မဲပေးတာ အစိုးရဝန်ထမ်း မဟုတ်လို့ဆိုပြီး အဆင်မပြေဖြစ် နေတယ်”ဟု ပြောသည်။
ထို့အပြင် မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံ ကတ်ပြားထုတ်ပေးနေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အဆိုပါ ရပ်/ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက “မဲလက်မှတ် တွဲအခါမှာ ကာယကံရှင် ကိုယ်တိုင် လာထုတ်ဖို့လိုတယ်။ သူကတစ်ဆင့် တာဝန်ခံပြီး မိသားစုဝင်တွေအတွက် ထုတ်ပေးချင်တယ်ဆိုရင် လိုအပ်တဲ့ အချက်အလက်တွေပြောနိုင်ရုံနဲ့ထုတ် ပေးနေပါတယ်။ အချက်အလက်တွေ မသိရင်တော့ သူတို့ရဲ့မှတ်ပုံတင်တွေ လိုတယ်။ ဒါကလည်း မှားယွင်းထုတ် ပေးမှုတွေ ဖြစ်မှာစိုးရိမ်လို့ပါ။ မဲလက် မှာ ကျန်နေတဲ့သူတွေကို လည်း ရပ်/ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အနေနဲ့ လိုက်လံအသိပေးနဲ့ဆော်မှု တွေလုပ်နေပါတယ်”ဟု ပြောသည်။
အဆိုပါရပ်ကွက်တွင် မဲရုံပေါင်း ၁၇ ရှိပြီး မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ မဲဆန္ဒရှင် ၂၀၉၄၅ ဦးရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက် အထိ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးသူ ကိုးဦးရှိခဲ့ သည်။ ထို့အတူ မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံ ကတ်ပြား ထုတ်ယူသူများလည်း တစ်ရက်ထက်တစ်ရက် ပိုမိုများပြား လာကြောင်းသိရသည်။



ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ် သရုပ်ပြပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှိုင်သာယာမြို့နယ် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် မဲရုံမျှများ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်ပုံသရုပ်ပြပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက စက်မှုဇုန် မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံ၌ ကျင်းပရာ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်ဦးကျော်ညိုမိုးနှင့် ဦးတင်အေးတို့က ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပုံအဆင့်ဆင့်ကိုသရုပ်ပြဆောင်ရွက်ပုံချကြကြောင်း သိရသည်။
(၃၂၉)

ဆန္ဒမဲပေးသက်သေခံလက်မှတ်များ ပြည်သူများစိတ်ပါဝင်စားစွာ လာရောက်ထုတ်ယူ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃
၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင်ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန်အတွက် အင်းစိန်မြို့နယ်အတွင်း ရပ်ကွက် ပေါင်း ၂၁ ရပ်ကွက်ရှိ ရပ်ကွက်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ၌ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ တို့အား နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်က စတင်ပြီး ၇ ရက်အထိ သက်သေခံလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ ထုတ်ပေးရာတွင် အင်းစိန်မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်လွင် ကြီးကြပ်၍ မြို့သစ်(ဂ)ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ဦးဆောင်ပြီး နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်နံနက်ပိုင်းမှ ည ၉ နာရီအထိ သက်သေခံလက်မှတ်များကို ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည့်ပြည်သူများ စိတ်ပါဝင်စားစွာ လာရောက်ထုတ်ယူကြောင်း သိရသည်။
(၆၈၄)

စာအုပ်စာပေ လှူမိတ်ဆွေ

၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်း နေပြည်တော်၌ကျင်းပခဲ့သည့် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံအစိမ်းရောင်စီးပွားရေးဌာန(ASEAN Institute for Green Economy- AIGE)တစ်ခုကို မြန်မာနိုင်ငံ (ရန်ကင်းမြို့)၌ ဖွင့်လှစ်တည်ထောင်နိုင်မှု တစ်နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး -

ကိုပေတရာ - မရွေ့စား တစ်ခန်းရပ်စကားပြောခန်း

စိမ်းတဲမြို့ကြီး

သိဒ္ဓိမောင်

ဂျာနယ်လစ်တစ်ဦးဖြစ်သူ လူပျိုကြီးကိုပေတရာ ရေပုံးတစ်လုံးဘေးချကာ မြေကိုတူးဆွလျက် သီချင်း တအေးအေးညည်းရင်း သစ်ပင်ငယ်တစ်ပင်ကို စိုက်ပျိုးနေစဉ်...

အိမ်နီးချင်း ဘွဲ့ရအပျိုကြီး မရွေ့စား ဈေးခြင်း အလွတ်တစ်လုံးကို ဆွဲလျက် ကိုပေတရာ အနားသို့ ရောက်လာသည်။

“စိမ်းသောသစ်ရိပ်အောက်တွင်၊ စိမ်းသော မြက်ခင်းပြင်၊

စိမ်းသောသူဝတ်စုံဆင်၊ စိမ်းကားခြင်းနိမိတ်ပုံများ၊ သမိုင်းစိမ်း မင်းရေးဖွဲ့သွား...”

“ကိုပေတရာကြီး၊ သီချင်းတည်းတည်းနဲ့ ဘာလုပ်နေတာတုန်းရဲ့။ ဒါနဲ့ ရှင်သီချင်းကလည်း တစ်စိမ်းစိမ်းနဲ့ဆိုတော့ မဟုတ်မှလို့ရော အီလက်ရှင် ကမ်ပိန်းလုပ်ဖို့ လေ့ကျင့်နေတာများလား”

“မဟုတ်ရပါဘူးမရွေ့စားရယ်။ ကျွန်တော်ဆိုတဲ့ သီချင်းက ရောခံအဆိုတော်ကြီး ဇော်ဝင်းထွန်းရဲ့ ‘ဂန္ထဝင်စိမ်း’ပါ။ ရွေးကောက်ပွဲက အရောင်တွေနဲ့ ဘာမှ မဆိုင်ပါဘူး။ အိမ်ရှေ့မှာ မျက်စိပသာဒလည်းဖြစ်၊ အရိပ် အာဝါသလည်းရအောင် သစ်ပင်စိုက်ရင်းနဲ့ ဖီလင်ဝင် သွားလို့ဆိုနေတာပါပဲ။ ဒါနဲ့ ခင်ဗျားကလည်း တိတ်တိတ်ကလေးနားထောင်နေတာလား”

“ကြီးစည်ရာတော်၊ ဈေးသွားမလို့ ထွက်လာရင်း ရှင်အသံပြာကြီးကို ကြားလိုက်လို့ပါ။ ရှင် သစ်ပင် စိုက်တာမြင်တော့ အားကျမခံ ကျွန်မတို့ အိမ်ရှေ့မှာ လည်း သစ်ပင်စိုက်ဦးမှပဲ။ ဒါမှအိမ်တိုင်း၊ လမ်းတိုင်း၊ စိမ်းလန်းစိုပြည်ပြီး မြို့ကြီးတစ်မြို့လုံး စိမ်းလန်းနေတဲ့ ဂရင်းစီးတီး(Green City)ဖြစ်သွားမှာပေါ့”

“ခင်ဗျားတောင် တော်တော်ဟုတ်လာပြီပဲ။ လူတော်နဲ့ မိတ်ဆွေဖြစ်မိလို့ တိုးတက်လာတာ ထင်ပါရဲ့။ ဒါနဲ့ဂရင်းစီးတီးဆိုတာရော ခင်ဗျားသိလို့လား”

“ရှင်းပြပါမယ်ရှင်။ မသိသေးဘူးဆိုရင်လည်း မှတ်စု စာအုပ်ကလေးပါယူပြီး လိုက်မှတ်ထားဦး။ လက်ရှိအခြေ အနေမှာ ကမ္ဘာ့လူဦးရေရဲ့ ထက်ဝက်ကျော်ဟာ မြို့ကြီး ပြကြီးတွေမှာနေတယ်တဲ့။ ဒါအပြင်မြို့ပြလူဦးရေဟာလည်း တိုးတက်သထက် ဆက်ပြီးတော့တိုးတက်နေတယ်။ မြို့ပြ လူဦးရေတိုးလာပြီး မြို့ကြီးတွေ ကြီးမားကျယ်ပြန့်လာတာဟာ ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်အပေါ်မှာ အကျိုး သက်ရောက်မှုရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူတွေ အများကြီး နေထိုင်တဲ့မြို့ကြီးတွေကို သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် မထိခိုက်စေဘဲ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေမယ့် စိမ်းလန်း တဲ့ ဂရင်းစီးတီးမြို့ကြီးတွေအဖြစ် ပြုပြင်တည်ဆောက်ဖို့ လိုတယ်တဲ့ရှင်... သိပြီလား”

“သိပြီဗျာ။ အဲဒီလို သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်မထိ ခိုက်စေတဲ့ မြို့ကြီးတွေကို အီကိုစီးတီးလို့လည်း ခေါ်တယ် တဲ့ဗျာ။ အဲဒီလိုမြို့ကြီးတွေမှာ နေထိုင်ကြသူတွေအနေနဲ့ လျှပ်စစ်၊ စက်သုံးဆီစတဲ့ စွမ်းအင်တွေ၊ ရေ၊ အစားအစာနဲ့ လွှင့်ပစ်ရမယ့်ပစ္စည်းမျိုး၊ ဥပမာ-အိတ်ခွံ၊ ဘူးခွံ၊ တစ်ခါသုံး ပစ္စည်း စတာတွေကို သုံးစွဲတာ အနည်းဆုံးဖြစ်ရမယ်တဲ့။ နောက်ပြီးတော့ အပူငွေ့တို့၊ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်၊ မီသိန်းစတဲ့ လေထုညစ်ညမ်းမှုတို့၊ ရေထုညစ်ညမ်းမှုတို့ ထွက်ပေါ်တာလည်း အနည်းဆုံးဖြစ်ရမယ်လို့လည်း ဆိုထားတယ်ဗျာ”

“မှတ်သားလောက်စရာပါပဲရှင်။ တကယ်လို့ ကျွန်မတို့ နေတဲ့ မြို့ကြီးကိုလည်း စိမ်းလန်းတဲ့ ဂရင်းစီးတီးမြို့ကြီး ဖြစ်လာအောင်လုပ်မယ်ဆိုရင် ဘာတွေလုပ်သင့်သလဲရှင်”



အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးလမ်းကြောင်းပေါ် မလွဲမသွေပူးပေါင်းလျှောက်လှမ်း

အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးလမ်းကြောင်းပေါ်ကို မိမိတို့အားလုံး မလွဲမသွေပူးပေါင်းပြီး လျှောက်လှမ်းရတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် နိုင်ငံ အချင်းချင်း၊ အဖွဲ့အစည်းအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခန်းကဏ္ဍဟာ အလွန်အရေး ကြီးလှပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက်နေ့ နေပြည်တော် MICC-2 ၌ ကျင်းပသည့် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အစိမ်းရောင်စီးပွားရေး အစိမ်း ရောင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

“သိချင်သေးတယ်ဆိုရင်လည်း ပြောပြရမှာပေါ့ဗျာ။ မြေကမ္ဘာနေ့ ကွန်ရက်ဆိုတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုက လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်နှစ်လောက်ကတည်းက စိမ်းလန်းမြို့ကြီးများ လှုံ့ဆော်မှုတစ်ခု လုပ်နေတယ်ဗျာ။ သူတို့လုပ်ငန်းစဉ်ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ ကမ္ဘာ့မြို့ကြီးတွေမှာ မကုန်ခန်းနိုင်တဲ့ စွမ်းအင်တွေ ပိုမိုသုံးစွဲလာဖို့နဲ့ ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှု လျော့ချဖို့ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နှစ်ရပ်ပါပဲဗျာ”

“အဲဒီရည်ရွယ်ချက်တွေ ပေါက်မြောက်အောင်မြင် မယ်ဆိုရင် အဲဒီလို မြို့ကြီးတွေမှာ နေထိုင်သူတွေအနေနဲ့ သန့်လည်းသန့်ရှင်း၊ ကျန်းမာရေးနဲ့လည်း ညီညွတ်တဲ့အပြင် ကုန်ကျစရိတ်လည်း သက်သာတဲ့ လူနေမှုဘဝတွေကို ရနိုင်မယ်တဲ့ဗျာ”

“စိတ်ဝင်စားစရာပဲနော်၊ အသေးစိတ်လေးလည်း သိသမျှပြောပြပါဦး”

“စိမ်းလန်းတဲ့မြို့ကြီးတွေဖြစ်လာဖို့ သူတို့က အဓိက အချက်ကြီးသုံးချက်ကို စူးစိုက်လုပ်ဆောင်တယ်တဲ့ဗျာ။ အဲဒီအချက်သုံးချက်က စွမ်းအင်၊ အဆောက်အအုံတွေနဲ့ ပို့ဆောင်ရေးလို့ ဆိုတယ်။ စွမ်းအင်လို့ ဆိုရာမှာ လက်ရှိ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အသုံးအများဆုံးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ် လုပ်တဲ့ နည်းလမ်းတွေက အလေအလွင့်များတဲ့အပြင် ပတ်ဝန်းကျင်လည်း ညစ်ညမ်းစေသတဲ့။ ဒါကြောင့်မို့ လက်ရှိဓာတ်အားထုတ်လုပ်တဲ့ စနစ်တွေကို ပုံစံပြောင်း ပစ်ဖို့ လိုအပ်သလို မကုန်ခန်းနိုင်တဲ့ ပြန်ပြည်မြဲ စွမ်းအင် ရင်းမြစ်တွေကို တဖြည်းဖြည်းပြောင်းလဲသုံးစွဲသွားရမယ် လို့ ဆိုတယ်ဗျာ”

“ဒုတိယအချက်ဖြစ်တဲ့ အဆောက်အအုံလို့ဆိုရာ မှာလည်း ကမ္ဘာပေါ်မှာရှိရှိသမျှ အဆောက်အအုံတွေထဲက သုံးပုံတစ်ပုံလောက်က ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့တွေကို ထုတ်လွှတ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ စွမ်းအင်လေလွင့်မှုမရှိဘဲ အကျိုးရှိရှိအသုံးပြုနိုင်ဖို့အတွက် အဆောက်အအုံရဲ့ ဒီဇိုင်းတွေ ကောင်းမွန်ဖို့လိုပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် နေရောင်ခြည် ပေါပေါများများရတဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ အဆောက်အအုံ တော်တော်များများက နေခင်းဘက်ကြီး မီးထွန်းနေရတာမျိုးပေါ့။ ဂရင်းဘောလ်ဒင် လို့ခေါ်တဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ လိုက်လျောညီထွေတဲ့ အဆောက် အအုံတွေ ဆောက်လုပ်လာအောင် ဥပဒေနဲ့လည်း ထိန်းကျောင်းပေးဖို့လိုပါတယ်။ ဂရင်းဘောလ်ဒင်တွေ

တည်ဆောက်တာဟာ ငွေကုန်ကြေးကျ ပိုနိုင်ပေမယ့် ရေရှည်မှာ အကျိုးအမြတ်ပိုများလာမှာ သေချာပါ တယ်”

“ရှင်ပြောတဲ့ အချက်သုံးချက်ထဲက နောက်ဆုံး အချက်ဖြစ်တဲ့ ပို့ဆောင်ရေးကိုရော သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်နဲ့ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ဘယ်လိုလုပ်သင့် သလဲဆိုတာ ပြောပါဦး”

“ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုပြောင်းလဲစေတဲ့ ဖန်လုံအိမ် ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုမှာ အကြီးဆုံးအရင်းအမြစ် လည်းဖြစ်၊ လျင်လျင်မြန်မြန်လည်း ကြီးထွားလာနေတဲ့ အရင်းအမြစ်လည်းဖြစ်တဲ့အရာကတော့ လမ်းပေါ်မှာ သွားနေတဲ့ ကားတွေပဲတဲ့ဗျာ။ ကားတွေက ထုတ်လွှတ် လိုက်တဲ့ အခိုးအငွေ့တွေကနေ စမော့ဂ်လို့ခေါ်တဲ့ မီးခိုးမြူတွေဖြစ်လာတယ်။ လမ်းပေါ်မှာသွားနေတဲ့ကား အရေအတွက်လျော့ချနိုင်ဖို့ ဘတ်စ်ကား၊ ရထားလို အများသုံးပို့ဆောင်ရေးစနစ် ကောင်းမွန်တိုးတက်လာပြီး လူတိုင်း စီးချင်လာအောင် လုပ်ပေးဖို့လိုတယ်တဲ့ဗျာ။ ဒါ့အပြင် မြို့ထဲမှာ လွတ်လွတ်လပ်လပ် လွယ်လွယ် ကူကူ လမ်းလျှောက်သွားနိုင်ဖို့ ဒါမှမဟုတ် စက်ဘီးနဲ့ သွားနိုင်ဖို့ လူသွားစင်ကြိုတွေ၊ စက်ဘီးလမ်းတွေ တည်ဆောက်ပေးဖို့လိုတယ်လို့ ဆိုပါတယ်ဗျာ”

“ရှင်နဲ့စကားပြောရတာ ဗဟုသုတတိုးပွားပါတယ်။ အချိန်လည်း မနည်းတော့ဘူးဆိုတော့ ဈေးအမိပြေးရ ဦးမယ်”

“ဈေးချိန်လည်းမီ၊ အီကိုဖရန်းဒလီးလည်းဖြစ် အောင် ကျွန်တော် စက်ဘီးနဲ့ လိုက်ပို့ပေးမယ်လေ”

“တော်ပါတော့ ကိုပေတရာရယ်။ ကျွန်မဘာသာ ကျွန်မ လမ်းလျှောက်သွားတာ ကျန်းမာရေးလည်း ညီညွတ်၊ အီကိုဖရန်းဒလီးလည်း ဖြစ်တာပဲ မဟုတ်လား။ ကဲ... သွားလိုက်ဦးမယ်နော်”

“ဒါဆိုလည်း တာ့တာ၊ ဘိုင့်ဘိုင့်ပဲပေါ့ မရွေ့စား ရေ...”

ပြောပြောဆိုဆိုနဲ့ပင် မရွေ့စား ဈေးဘက်သို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာသွားစဉ် ကိုပေတရာ ပီတီမျက်နှာ ကြီးနှင့် ရင်တသိမ့်သိမ့်ခွန်ကာ ကျန်ရစ်လျက်။



Notes - (၁) စိမ်းတဲ့မြို့ကြီး=Green City ၊ (၂) အီလက်ရှင်ကမ်ပိန်း=Election Campaign ၊ (၃) အီကိုစီးတီး = Eco-City၊ (၄)မြေကမ္ဘာ နေ့ကွန်ရက် = Earth Day Network ၊ (၅) စိမ်းလန်းမြို့ကြီးများလှုံ့ဆော်မှု = Green Cities Campaign ၊ (၆) ဂရင်းဘောလ်ဒင် = Green Building ၊ (၆) စမော့ဂ် = Smog ၊ (၇) အီကို ဖရန်းဒလီး = Eco-Friendly

ပြည်တွင်းရေးရာ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် မဏိရတနာကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ထံ ဘုရားဆင်းတုတော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် မြောက်ဦးမြို့သို့ရောက်ရှိရာ ဒေသခံပြည်သူများက သောင်းသောင်းဖြူဖြူဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့သို့ ဩဂုတ် ၆ ရက်တွင် ရောက်ရှိခဲ့စဉ်က ရေဘေးသင့်ဒေသခံပြည်သူများအား အားပေးစကားပြောကြားနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။ (ပြန်/ဆက်)

ရေပုံးမှ

ထိုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး မြောက်ဦးမြို့သို့ရောက်ရှိကြရာ ဒေသခံပြည်သူများက သောင်းသောင်းဖြူဖြူ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် အလိုတော်ပြည့်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဝေ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တအရိယာဝံသအား ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည်။

ယင်းနောက် မြောက်ဦးမြို့ မဟာပညာကျော်စေတီတော် ရတနာစိန်ဖူးတော်နှင့် ရွှေထီးတော်တင်မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်တို့က မြောက်ဦးမြို့ မဏိရတနာကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တ သောမထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက မဏိရတနာကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ထံ ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ဘုရားဆင်းတုတော်နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ဆက်လက်၍ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အလိုတော်ပြည့်ကျောင်းဆရာတော်ထံ ငှက်မြတ်နားတော်၊ ဘုရားဆင်းတုတော်နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက အလိုတော်ပြည့်ကျောင်းဆရာတော်ထံ ဘုရားဆင်းတုတော် အဆူ ၅၀ နှင့် ဆိုလာမီးအိမ် ၅၀ တို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ပရိသတ်များက အလိုတော်ပြည့်ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံမှ တရားနာယူကြပြီး ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်တို့ကို အမွှေးနံ့သာရည်တို့ဖြင့် ပတ်ဖျန်းပူဇော်ကြကာ လက်ဆင့်ကမ်းပင့်ဆောင်ကြပြီး ပရိသတ်များက စေတီတော်အထွတ်တွင် တင်လှူပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ရတနာစိန်ဖူးတော်ကိုပင့်ဆောင်ပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ စေတီတော်အထွတ်တွင် တင်လှူပူဇော်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ဘူးရွက်မညှိုးကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂသာရအား ကထိန်လှာသင်္ကန်းတို့ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

အဆိုပါ မဟာပညာကျော်စေတီတော်မှာ မြောက်ဦးမြို့ နန်းတော်ကုန်း၏ အနောက်ဘက် ကိုးတန်းစေတီ မြို့ဦးခေါင်းတောင်၏အောက်ဘက် မဟာပညာကျော် အိမ်တော်ရာကြီးအတွင်း၌ တည်ရှိသည်။

မဟာပညာကျော်အမတ်ကြီးသည် မြောက်ဦးခေတ် မင်းဗာဘုရင်လက်ထက်မှ မင်းရာဇာကြီးလက်ထက်အထိ မင်းတိုင်ပင်အမတ်ကြီးအဖြစ် ထင်ရှားခဲ့ပြီး ၎င်းနေထိုင်ခဲ့သော အိမ်တော်ရာဝင်းအတွင်း၌ ကောဇာသက္ကရာဇ် (၉၆၂)ခုနှစ် အေဒီ(၁၆၀၀)ပြည့် နှစ်တွင် မင်းရာဇာကြီးက တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် မြောက်ဦးခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူကော်မတီ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက အမှာစကားပြောကြားရာ၌ ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ် ၆ ရက်က မြောက်ဦးမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသများတွင် ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် သဘာဝဘေးဒဏ်ခံစားခဲ့ရသည့် ပြည်သူများကို ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် မိမိကိုယ်တိုင်လာရောက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုအချိန်က ရေဘေးသင့်ပြည်သူများကို စာဖျက်နာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ *



မြောက်ဦးဒေသ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများနေထိုင်ရန် တည်ဆောက်ပေးထားသော ထမ္မရာဇ်ရွာသစ်မှ နေအိမ်များကို တွေ့ရစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

အားကစား

လက်စပဲလ်မက် - ဆိုစီဒက်

နံနက် ၂၀၀ (၇-၁၁-၁၅)

တန်းတက် လက်စပဲလ်မက်ရဲ့ ခြေစွမ်းက အားနည်းမှုတွေများလွန်းပါတယ်။ အထူးသဖြင့် တိုက်စစ်ကစားပုံ အားနည်းလွန်းတာကြောင့် ဆိုစီဒက်ကို တုံ့ပြန်ကစားနိုင်ဖို့ဆိုတာ မလွယ်ကူပါဘူး။ ဆိုစီဒက်က နောက်ဆုံး လေးပွဲမှာ သုံးပွဲရှုံးခဲ့ပေမယ့် လက်စပဲလ်မက် ထက်ကစားပုံကောင်းပါတယ်။ ဆိုစီဒက်တို့ နိုင်ပွဲပြန်ရမှာပါ။

ဆယ်တာစီဂို - ဗလန်စီယာ

ည ၉:၃၀ (၇-၁၁-၁၅)

နောက်ဆုံးပွဲစဉ်မှာ ဆိုစီဒက်ကို နောက်က လိုက်ကစားပြီး ၃-၂ ရိုးနဲ့ အနိုင်ယူခဲ့တဲ့ ဆယ်တာစီဂိုခြေက ကောင်းမွန်မှုရှိပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဆယ်တာစီဂိုဟာ အိမ်ကွင်းပွဲစဉ် လည်းဖြစ်တာကြောင့် အမှားခံမှာမဟုတ်သလို ဗလန်စီယာကလည်း အဝေးကွင်းခြေစွမ်းပိုင်း တည်ငြိမ်မှုမရှိပါဘူး။ ဆယ်တာစီဂိုနိုင်ပွဲရ သွားဦးမှာပါ။

လီဗန်တေး - ဒီပိုတို

ည ၁၁:၄၅ (၇-၁၁-၁၅)

အမှတ်ပေးဇယား အောက်ဆုံးရောက် နေတဲ့ လီဗန်တေးခြေကတည်ငြိမ်မှုမရှိပါဘူး။ အထူးသဖြင့် တိုက်စစ်က ခြောက်ရိုးသာ သွင်းနိုင်ပြီး ခံစစ်က ၂၂ ရိုးပေးခဲ့ရတာကို ကြည့်ရင် လီဗန်တေးဟာ နေရာစုံ အားနည်းမှု တွေရှိနေတာ မြင်သာပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီပိုဒီဂိုရဲ့ခြေ သာမန်သာရှိပေမယ့်လည်း ဒီပိုမှာတော့ နိုင်ပွဲရသွားမှာပါ။

စပိန်လာလီဂိုပွဲစဉ် (၁၁) ကို လာမယ့် နိုဝင်ဘာ ၇၊ ၈၊ ၉ ရက်တို့မှာ ယှဉ်ပြိုင်သွားဖို့ရှိပါတယ်။ အဆိုပါပွဲစဉ်မှာတော့ အမှတ်ပေး ဇယားထိပ်ဆုံးက ရိုးယဲလ်ဟာ ဆီဗီလာရဲ့ အိမ်ကွင်းမှာသွားရောက်ကစားရဖို့ ရှိနေပါတယ်။ ဒါကြောင့် ရိုးယဲလ်အနေနဲ့ ဆီဗီလာကို အနိုင်ယူပြီး နိုင်ပွဲဆက်နိုင်ပါမလားဆိုတာ စောင့်ကြည့်ချင်စရာဖြစ်နေပါတယ်



စပိန် လာလီဂါ ရင်ဆိုင်သံ (၁၁)

ရှိုင်း မင်း မင်း

အီဘား - ဂီတာဖေး

နံနက် ၂၀၀ (၈-၁၁-၁၅)

အီဘားက ဒီရာသီမှာ ကစားပုံမဆိုးဘူး လို့ ပြောရင်ရတယ်။ အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်တွေ မှာဆိုရင်လည်း တစ်ပွဲသာ ရှုံးနိမ့်သေးတယ်။ ဒါပေမယ့် သတိပြုရမှာက အီဘားဟာ အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်တွေမှာ ရိုးရနည်းတတ်ခြင်းပဲ။ ဂီတာဖေးက အဝေးကွင်း နိုင်ပွဲမရှိသေးတဲ့ အသင်းဖြစ်သလို ခြေလည်းမတည်ငြိမ်ပေမယ့် အီဘားနိုင်ရင်တောင် မပြတ်သားဘူး။

ဗယ်လီကာနို - ဂရန်နာဒါ

နံနက် ၂၀၀ (၈-၁၁-၁၅)

ဂရန်နာဒါခြေက သာမန်အောက်မှာ သာရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဝေးကွင်း ပွဲစဉ် တွေမှာ ခံစစ်ကစားပုံအနည်းငယ် ပိုမို ကျစ်လျစ်မှုရှိတာတွေ့ရပါတယ်။ ဗယ်လီကာနို က အသင်းလိုက်ကစားပုံမှာ ဂရန်နာဒါထက် ပိုကောင်းပေမယ့် တိုက်စစ်ပိုင်းက အားနည်း မှုရှိတယ်။ ဗယ်လီကာနို အနိုင်ရနိုင်ပေမယ့် ရိုးမပြတ်ဘူး။

ဘီဘာအို - အက်စ်ပန်ညို

ညနေ ၅:၃၀ (၈-၁၁-၁၅)

ဘီဘာအိုက အခုနောက်ပိုင်းမှာ ကစားပုံ ပြန်ပြီး တည်ငြိမ်လာသလို တိုက်စစ်ကလည်း အဆုံးသတ်ပိုင်း ကောင်းမွန်လာတာ တွေ့ရ ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဘီဘာအိုအနေနဲ့ အိမ်ကွင်း လည်းဖြစ်တာကြောင့် အမှားအယွင်းအဖြစ် ခံမှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါ့အပြင် အက်စ်ပန်ညို ခြေကလည်း ကျဆင်းနေလို့ ဘီဘာအို အနိုင်ရသွားမှာပါ။

ဆီဗီလာ - ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်

နံနက် ၂၀၀ (၉-၁၁-၁၅)

ရိုးယဲလ်ဟာ နိုင်ပွဲတွေရနေပေမယ့် အဓိကကစားသမားအများအပြား ဒဏ်ရာ ရရှိနေတာကြောင့် လူငယ်ကစားသမားတွေ ကိုအားပြုနေရပြီး စွမ်းဆောင်ရည်ကလည်း ပြည့်ပြည့်ဝဝမရှိဘူး။ ဆီဗီလာက အိမ်ကွင်း ကစားပုံကောင်းမွန်တဲ့ အသင်းဖြစ်သလို အိမ်ကွင်းတိုက်စစ်ကစားပုံပိုပြီးလည်း ကောင်း လာတယ်။ ရိုးယဲလ်သရေလောက်ပဲရမယ်။

မော်ရင်ဟိုအား ချယ်လ်ဆီးအသင်းနည်းပြအဖြစ်မှ ထုတ်ပယ်ခဲ့ပါက အန်ဆယ်လော့တီနှင့် မာကီလီလီ ချယ်လ်ဆီးနည်းပြ ဖြစ်လာဖွယ်ရှိ



ချယ်လ်ဆီးအသင်းနည်းပြ မော်ရင်ဟိုသည် ပြီးခဲ့သည့်လအတွင်းက ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းအား နှစ်ရိုး-တစ်ရိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်တွင် ကွင်းလယ်ပိုင်းအား ဘဝင်မကျစွာပြုမူပြောဆိုခဲ့မှုများကြောင့် အင်္ဂလန်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် (အက်စ်အေ)၏ အသင်းနည်းပြအဖြစ်မှ ကိုင်တွယ်ခွင့်တစ်ပွဲပိတ်ပင်ခံခဲ့ရပြီး ပေါင် ၄၀၀၀၀ ဒဏ်တပ် ခံခဲ့ရ ကြောင်း သိရသည်။ ကိုင်တွယ်ခွင့်တစ်ပွဲပိတ်ပင်ခံခဲ့ရခြင်းကြောင့် စတုတ်စီးတီးအသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် မော်ရင်ဟို အနေဖြင့် ချယ်လ်ဆီးအသင်းအား ကိုင်တွယ်ခွင့်ရမည်မဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ပေါ်တူဂီနိုင်ငံသားနည်းပြကြီး မော်ရင်ဟိုသည် ချယ်လ်ဆီးအသင်းအား ယခု နှစ်ကိုင်တွယ်ခဲ့ရာတွင် ပရီမီယာလိဂ် ၁၁ ပွဲ၌ ခြောက်ပွဲအထိ ရှုံးပွဲကြုံခဲ့ပြီး ဖိအားတစ်ရပ်နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသူဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ချယ်လ်ဆီးနည်းပြမော်ရင်ဟိုသည် ချယ်လ်ဆီး အသင်း၏ ထုတ်ပယ်ခြင်းခံရနိုင်သည့်ဟူသည့် သုံးသပ်ချက်များထွက်လာခဲ့ပြီး မော်ရင်ဟို အား ထုတ်ပယ်ခဲ့ပါက အန်ဆယ်လော့တီနှင့် မာကီလီလီတို့အနက် တစ်ဦးမှာ ချယ်လ်ဆီး အသင်းနည်းပြ ဖြစ်လာနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း သတင်းများထွက်ပေါ်လာခဲ့သည်။

အန်ဆယ်လော့တီနှင့် မာကီလီလီတို့သည် ၂၀၁၃ ခုနှစ်က တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး မကွဲကွာမီ ပြင်သစ်ပထမတန်းကလပ် ပီအက်စ်ဂျီအသင်း၌ အတူတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ သူများဖြစ်သည်။ အဆိုပါနည်းပြနှစ်ဦးသည် ချယ်လ်ဆီးအသင်းက နည်းပြမော်ရင်ဟိုအား ထုတ်ပယ်ခဲ့ပါက ချယ်လ်ဆီးအသင်းနည်းပြရာထူးတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ရန် အသင့်ရှိ နေကြပြီး ထောက်ခံသူများအကြားတွင်လည်း ရေပန်းစားနေသူများဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် လက်ရှိတွင်လည်း အန်ဆယ်လော့တီရာ မာကီလီလီပါ အသင်းလက်ခံဖြစ်နေသူများ ဖြစ်သည်။

အန်ဆယ်လော့တီသည် ပြီးခဲ့သည့်နေရာသီကာလအတွင်းက ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းနှင့် လမ်းခွဲခဲ့သူဖြစ်ပြီး မာကီလီလီသည်လည်း ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနည်းပြအဖြစ်မှ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသူဖြစ်သည်။ အန်ဆယ်လော့တီသည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၁ ခုနှစ်အထိ ချယ်လ်ဆီးအသင်းအား ကိုင်တွယ်ခဲ့ရာတွင် ပရီမီယာလိဂ်ဖလား၊ အက်စ်အေဖလားနှင့် ကွန်မြူနတီဒိုင်းတို့ကို ရယူဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။ (ခွေကြယ်)



ဘိုင်ယန်မှာ ပိုကောင်းသောအသင်းဖြစ်ကြောင်း သက်သေထူရန် အာဆင်နယ်အားအနိုင်ကစားမည်

ဘိုင်ယန်တိုက်စစ်မှူး လီဝမ်ဒေါ့က ဘိုင်ယန်မှာ ပိုမို ကောင်းမွန်သောအသင်းအဖြစ် သက်သေထူရန်အတွက် အာဆင်နယ်အား အနိုင်ကစားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြွေးကြော်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ပိုလန်တိုက်စစ်မှူး၏ မြင့်မားသော ရိုးသွင်းစွမ်းရည် ကြောင့် ပရီသတ်များက ၎င်းအား မက်ဆီ၊ စီရီနယ်လ်ဒိုနှင့်ပင် အဆင့်တူသော ကစားသမားအဖြစ်သတ်မှတ်ထားကြသည်။ လီဝမ် ဒေါ့ကလည်း နောက်ဆုံးကစားခဲ့သည့် ၁၅ ပွဲတွင် သွင်းဂိုး ၂၂ ရိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့်အထိ ခြေစွမ်းထက်မြက်နေသူဖြစ်သည်။

ဘိုင်ယန်ကွင်းလယ်ကစားသမား ဝီဒယ်လ်က အာဆင်နယ်မှာ အသင်းကောင်းတစ်သင်းဖြစ်သော်လည်း ဘိုင်ယန်၏ အိမ်ကွင်း ဖြစ်သော အလိုင်းယန်ဒ်အရီနာကွင်းတွင် ယခင်ပွဲရလဒ်အတိုင်း ရရှိရန် မျှော်လင့်ချက်လုံးဝရှိမည်မဟုတ်ဟု ပွဲကြိုသတိပေးစကား ပြောကြားခဲ့သည်။

“ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်ပွဲမှာ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဘိုင်ယန်အတွက် ရိုးမသွင်းနိုင်ခဲ့ပါဘူး။ ဒါကြောင့် အခုရိုးပေါက်ပြန်တွေ့နိုင်ဖို့ ကျွန်တော် ပေါက်ကွဲပြုချင်နေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့က အခုထိအမှတ်လိုအပ် ချက်မြင့်မားနေဆဲဖြစ်တဲ့အပြင် ဘိုင်ယန်ဟာ ပိုကောင်းတဲ့ အသင်း ဆိုတာ သက်သေပြချင်တာကြောင့် အာဆင်နယ်ကို အနိုင်ကစား ပြုချင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အာဆင်နယ်ကို သေချာပေါက်အနိုင် ကစားနိုင်မယ်လို့လည်း ယုံကြည်ထားပါတယ်။ ဒီအတွက်လည်း ကျွန်တော်တို့ဘက်မှာ အခွင့်အရေးတွေ အပြည့်ရှိနေပါတယ်” ဟု လီဝမ်ဒေါ့က ပွဲကြိုသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ပြောကြားခဲ့ သည်။

အာဆင်နယ်သည် ယခင်ချန်ပီယံလိဂ် ပွဲစဉ်နှစ်ပွဲတွင် ခိုင်နမ့်ဇာဂရက်နှင့် အိုလီပီယာကော့စ်တို့အားရှုံးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း ဘိုင်ယန်အား နှစ်ရိုး-ရိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ကစားကာ ချန်ပီယံလိဂ် မျှော်လင့်ချက်ကို ဆက်လက်အသက်သွင်းနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော် ယခုထိ အုပ်စုအဆင့်တွင် အောက်ဆုံး၌ ဆက်လက်ရပ်တည်နေဆဲ ဖြစ်သောကြောင့် အမှတ်လိုအပ်ချက် မြင့်မားနေဆဲပင်ဖြစ်သည်။ [မေလဲ့သင်း]

ပြည်တွင်းရေးရာ

ထီးလင်းတွင်ပြည်သူ့ ဝန်ဆောင်မှုရုံးဖွင့်လှစ်

နန်ဂေါ နိုဝင်ဘာ ၃
 နန်ဂေါခရိုင် ထီးလင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံး One Stop Shop ကိုအောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်က အဆိုပါရုံးရှေ့၌ ဦးတင်လတ်နှင့် မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ဝင်းတို့က ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။
 အဆိုပါစခန်းတွင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသား မှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန၊ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေး၊ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနတို့ပါဝင်ကြောင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဆက်သွယ်ရသည့် ပြည်သူများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် တစ်နေရာတည်းဖြင့် အချိန်ကုန်သက်သာစေမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

(၄၆၅)

တံတားအမှတ်(၁/၄၇)ဘေလီသံပေါင်မြစ်သာပေါက်တံတားကျွတ်ပျက်စီး

မိုးညို နိုဝင်ဘာ ၃
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် မိုးညိုမြို့နယ် ထိန်တော-မိုးညို-တာပွန်-နတ်တလင်းလမ်း တံတားအမှတ် ၁/၄၇ ဘေလီသံပေါင်မြစ်သာပေါက်တံတားသည် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် ညနေ ၅ နာရီခန့်တွင်ချောင်းအတွင်းသို့ ကျွတ်ကျဆင်းသွားခဲ့၍ ပိုမိုခိုင်ခံ့သည့် တံတားဖြစ်စေရန်အတွက် ဒေသခံများက ဆန္ဒရှိနေကြကြောင်း အဆိုပါ ဒေသခံများကပြောသည်။
 မိုးညိုမြို့နယ်အတွင်း ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုကြောင့် တံတားရေလယ်တိုင် ပြိုကျ၍ ဩဇာလက်ကုန်မှ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်အထိ တံတားပြန်လည်ပြုပြင်ရန် တံတားအထူးဖွဲ့ (၁၀)မှ တံတားသံပေါင် ပြောင်းခြင်း၊ ကြမ်းခင်းများ ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်မှစ၍ ဒေသခံပြည်သူများ၊ ခရီးသွားလာသူများ အဆင်ပြေစွာ သွားလာနိုင်ခဲ့သည်။



မြစ်သာ-ပေါက် တံတားမှာ ဧရာဝတီမြစ်ရေ ကျဆင်းချိန်နှင့် ချောင်းရေ ကျဆင်းချိန်တို့တွင် တံတားချဉ်းကပ်လမ်းမှာ နှစ်ပေခန့် ကျဆင်းသွားခဲ့၍ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်တွင် မြေပြိုကျမှု ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြန်ရာ တံတားကမ်းကပ်ခုံ A1မှာ လေးပေခန့် ကျကျပြီး ချောင်းဘက်သို့ ၁၅ ပေ နေသည့် တံတားရေလယ်တိုင် P2လဲ ကျပြီး ဘေလီသံပေါင်များမှာ ချောင်းအတွင်းသို့ ကျွတ်ကျဆင်းသွားသည်။
 သံပေါင် အစွန်းနှစ်ဖက်မှာ ကမ်းကပ်ခုံတွင် ရှိနေသည့် မြစ်သာတံတား ပြုပြင်ချိန်နှင့် တံတားကျွတ်ပျက်ကျဆင်းချိန်တို့တွင် ခရီးသွားပြည်သူများသည် စက်လှေများဖြင့် ဖြတ်ကျွတ် ဆိုင်ကယ်နှင့် လူတစ်ဦးလျှင် အသွား၊ အပြန် ကျပ် ၁၄၀၀ ပေးရကြောင်း၊ မိုးရာသီတွင် ချောင်းရေစီးသန်ခြင်းကြောင့် ပိုမိုခိုင်ခံ့သည့် တံတားဖြစ်စေရန်အတွက် ဒေသခံများက ဆန္ဒရှိနေကြောင်း သိရသည်။

၀၇၁



ညောင်တုန်းမြို့တွင် လျှပ်စစ်မီးကြိုးလိုင်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းများဆောင်ရွက်

ညောင်တုန်း နိုဝင်ဘာ ၃
 ညောင်တုန်းမြို့အတွင်းရှိ အများပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြတ်တောက်မှုလျော့နည်းရေးအတွက် ကွန်ကရစ်မီးတိုင်များ စိုက်ထူခြင်း၊ မြို့တွင်းရှိ လျှပ်စစ်မီးလိုင်းများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် အများပြည်သူများရှိသည့် ကားပိတ်နှင့် မြို့မအေးကြီးရွှေ့ လမ်းမတော်နှင့် လမ်းဆုံနေရာများတွင် လျှပ်စစ်မီးကြိုးများ ပြုတ်မကျစေရန် လျှပ်စစ်မီးလိုင်းကြိုးများအား ကြော့သီးများဖြင့် ချည်နှောင်ချိတ်ဆက်သွယ်တန်းပေးခြင်း (Link-Connection)များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
 လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပျောက်ဆုံးမှုလျော့နည်းစေရေး အတွက် သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် တိုင်မတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများအား ဦးစိုးပိုင်ခေါင်းဆောင်ကာ လျှပ်စစ်ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများနှင့်အဖွဲ့က နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးဖြိုးကျော်က လျှပ်စစ်မီးဘေးအန္တရာယ် ကင်းဝေးရေး အသိပညာပေးခြင်းများနှင့် ဓာတ်အားလိုင်းပြုပြင်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြပ်မတ်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ထွန်းကျော်(ညောင်တုန်း)

တိုင်းဒေသကြီးဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့်လက်တွန်းထွန်းစက်နှင့် စက်ပြင်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ဆားလင်းကြီးတွင်ကျင်းပ

ဆားလင်းကြီး နိုဝင်ဘာ ၃
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ဆားလင်းကြီးမြို့၌ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအထောက်အပံ့ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် လက်တွန်းထွန်းစက်နှင့် စက်ပြင်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဆားလင်းကြီးမြို့ အမှတ်(၂၂) စက်မှုလယ်ယာထွန်စက်စခန်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
 အခမ်းအနားတွင် ဆားလင်းကြီးမြို့ မြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သောင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးသမဝါယမဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဆွေက လက်တွန်းထွန်းစက်နှင့် စက်ပြင်သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။
 ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဆန်းလင်းက သင်တန်းတက်ရောက်လာကြသော သင်တန်းသားများအား လက်တွန်းထွန်းစက်နှင့် စက်ပြင်သင်တန်းကို ၎င်းကိုယ်တိုင်မောင်းနှင်ပြသခြင်း၊ စက်ပြင်ဆင်ခြင်းများကို ဆားလင်းကြီးမြို့၊ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။
 သင်တန်းဖွင့်ပွဲသို့ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သောင်း၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဝိတ်၊ တိုင်းဒေသကြီးသမဝါယမဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်သမဝါယမအသင်းမှ ဦးစီးအရာရှိနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သင်တန်းသား ၂၇ ဦးဖြစ်ကာ သင်တန်းကာလမှာ ငါးရက်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဦးငယ်(ဆားလင်းကြီး)

၂၀၁၅ခုနှစ်ရွေးကောက်ပွဲ၌မသန်စွမ်းသူများမဲပေးနိုင်ရေး ဆွေးနွေး

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၃
 မြန်မာနိုင်ငံမသန်စွမ်းသူများ ရွေးဆောင်အဖွဲ့မှကြီးမှူး၍ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မသန်စွမ်းသူများမဲပေးနိုင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ၃၅ လမ်းရှိ ဒဂုံဟိုတယ်ခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။
 အခမ်းအနားသို့ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ၊ သတင်းမီဒီယာများ တက်ရောက်ကြသည်။
 အခမ်းအနားတွင်မြန်မာနိုင်ငံမသန်စွမ်းသူများရွေးဆောင်အဖွဲ့မှ ဒေါ်သိမ့်သိမ့်ဖူးက အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်အား ရှင်းလင်းတင်ပြ၍ ဦးနေလင်းစိုးက မြန်မာနိုင်ငံရှိ မသန်စွမ်းသူမဲဆန္ဒရှင်များ၏ လက်ရှိအခြေအနေအား ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့သည်။
 ဒေါ်ယုယုက မသန်စွမ်းမှုအမျိုးအစားအလိုက်ဆန္ဒမဲပေးရာတွင်လိုအပ်သည့်အချက်အလက်များဆွေးနွေးတင်ပြကာ ဦးစောသက်အောင်က မသန်စွမ်းမဲဆန္ဒရှင်များအတွက်

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု စက်ချုပ်သင်တန်းဖွင့်

သရက် နိုဝင်ဘာ ၃
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့နယ် စမ်းအိုင်ကျေးရွာတွင် သရက်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျေးရွာများမှ အရွယ်ရောက်သော အမျိုးသမီးများအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ စက်ချုပ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၃/၂၀၁၅) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို စမ်းအိုင်ကျေးရွာ ရွာလယ်ဓမ္မာရုံအတွင်း ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။
 အဆိုပါဖွင့်ပွဲသို့ စမ်းအိုင်ကျေးရွာ၊ သီးကုန်းကျေးရွာ၊ အုတ်ဖိုကျေးရွာ၊ ဆင်တဲကျေးရွာနှင့် လျှော်တောင်ကျေးရွာတို့မှ သင်တန်းသူ ၂၆ ဦး တက်ရောက်သင်ကြားကြောင်းသိရသည်။
 အဆိုပါသင်တန်းတွင် သင်တန်းသူတစ်ဦးလျှင် အပ်ချုပ်စက်တစ်စုံစီဖြင့် ကလေးဝတ်အင်္ကျီ၊ ဘောင်းဘီတို့၊ ဘောင်းဘီရှည်ချုပ်ခြင်း၊ မိန်းမဝတ် ရင်ဖုံးအင်္ကျီချုပ်ခြင်း၊ မိန်းမဝတ်ရုပ်အင်္ကျီချုပ်ခြင်းများကို သင်တန်းဆရာနှစ်ဦးဖြင့် စက်တွေ့၊ လက်တွေ့တတ်ကျွမ်းအောင် သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။

ဇော်ထက်(သရက်)



မောင်ပြည့်သူ(မန္တလေး)

ဆောင်းပါး

လမ်းလျှောက်ခြင်းဖြင့် အဆီကျစေနိုင်

ကြည်လွင်မြင့် (မုဒြာ)

ဆေးဝါးမပါ ငွေကုန်ကြေးကျမများဘဲ ကျန်းမာစေနိုင်သောနည်းမှာ လမ်းလျှောက်ခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ မြို့ကြီးပေါ်တွင် နေထိုင်သူများနှင့် ကျေးလက်တောရွာတွင် နေထိုင်သူများ ကျန်းမာရေးကွာခြားချက်များရခြင်းမှာ လမ်းလျှောက်ခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဇိမ်ခံကားပေါ်တွင်ထိုင်ပြီး နေ့စဉ်အစားအသောက်ကောင်းစား၊ ဆေးဝါးအကောင်းစားများ မှီဝဲနေသည့် သူငွေတစ်ဦးသည် တောနေ လယ်သမား၊ အလုပ်သမားတစ်ဦးလောက် ကျန်းမာရေး မကောင်းသည်မှာ လမ်းလျှောက်ခြင်းက အဓိကအကြောင်းအရင်းဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသည်။

အလုပ်အလွန်များသဖြင့် လမ်းလျှောက်ရန်၊ အချိန်မပေးနိုင်ပါဟုဆိုသူသည် အသက်ရှည်ရန် အချိန်မပေးနိုင်ပါဟုဆိုသည်နှင့်အတူတူပင်ဖြစ်သည်။ အလုပ်သည် တစ်ခါတစ်ရံ တာဝန်ဖြစ်သည်။ တစ်ခါတစ်ရံတွင် လောဘဖြစ်သည်။ အလုပ်လောဘကြီးလွန်းလျှင် ချမ်းသာနိုင်သည်မှာ မှန်သော်လည်း ကျန်းမာရေးအတွက်တော့ မကောင်းနိုင်ပေ။

“အချိန်ရှိခိုက် လုံ့လစိုက်”ဟူသော စကားသည် ကြီးပွားတိုးတက်ရေးတစ်ခုတည်းအတွက် ဆိုထားသော စကားမဟုတ်ပါ။ အောင်မြင်ရေး၊ တိုးတက်ရေး၊ ကြီးပွားရေး၊ ချမ်းသာရေး၊ ကျန်းမာရေး အားလုံးနှင့်ဆိုင်သောစကားဖြစ်သည်။ ချမ်းသာပြီး မကျန်းမာသူများ၏ ဘဝသည် စားချင်ရာမစားရ၊ သွားချင်ရာမသွားရ၊ စိတ်သွားတိုင်း ကိုယ်မပါချေ။ လှော်တက်မပါသော လှေနှင့်ဘဝတူဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ ဘဝအောင်မြင်တိုးတက်ရေးအတွက် လုံ့လစိုက်သကဲ့သို့ ကျန်းမာရေးအတွက်လည်း ဂရုတစိုက် ပြုမူနေထိုင်သင့်သည်။ အိပ်ရာထဲလဲမှ၊ အချိန်နှောင်းမှ နောင်တရခြင်း မဖြစ်သင့်ပေ။

လူ၏ ခန္ဓာကိုယ်အနေအထားကို ကြည့်ပြီး ဝလာလျှင် သတိပြုရမည့်အချက်မှာ အဆီတိုးလာခြင်း ရှိ မရှိ စစ်ဆေးသင့်သည်။ အထူးအရေးကြီးသည်မှာ အသည်းတွင် အဆီဖုံးခြင်း ရှိ၊ မရှိနှင့် နှလုံးတွင် အဆီထုတ်ကျ နှလုံးသွေးကြောကျဉ်း မကျဉ်း စစ်ဆေးကြည့်

ဖို့လိုသည်။ ဤသို့စစ်ဆေးကြည့်ရန် ခေတ်မီစက်ကိရိယာများ၊ သွေးစစ်ခြင်း၊ အာထရာဆောင်းရိုက်ခြင်းများဖြင့် စစ်ဆေးနိုင်သော ခေတ်ဖြစ်သည်။ အသည်းအဆီဖုံးခြင်းသည် ယခုအခါအလွန်အဖြစ်များသောရောဂါဖြစ်သဖြင့် စစ်ဆေးသင့်သည်။

ဤသို့စစ်ဆေးရန် ငွေကြေးနှင့် အချိန်မပေးနိုင်ပါက အောက်ပါအချက်များ မိမိတွင် ဖြစ်ပွားနေခြင်း ရှိမရှိ သတိထားကြည့်ပါ။

- ၁။ ဝလာသည်ဟု မိတ်ဆွေများက ပြောကြားခြင်း။
- ၂။ အသွားအလာ အထိုင်အထွတ် လေးလံခြင်း။
- ၃။ နေ့လယ်စာစားပြီးလျှင် အိပ်ချင်ခိုက်မြည်းခြင်း။
- ၄။ ခါးနှင့်ဒူးဆစ်များနာခြင်း၊ ကိုက်ခဲခြင်း။
- ၅။ ဦးခေါင်းနောက်စေ့မှ ကိုက်ခြင်း၊ သွေးတိုးခြင်း။
- ၆။ မျက်စိအမြင်မကြည်လင်ခြင်း၊ အာရုံစိုက်မရခြင်း။
- ၇။ ပစ္စည်းများကိုလျှင် မမြဲခြင်း၊ မကြာခဏလွတ်ကျခြင်း။
- ၈။ ဝမ်းဗိုက်တွင် လေပွပြီး ဗိုက်စူလာခြင်း။
- ၉။ ဝမ်းချုပ်ခြင်း၊ လေမလည်ခြင်း။
- ၁၀။ ခေါင်းချွေးများခြင်း၊ အောက်ပိုင်းချွေးမထွက်ခြင်း။ အထက်ပါအချက် ၁၀ ချက်မှ ၅ ချက်နှင့် အထက်ကိုက်ညီနေလျှင် မိမိတွင်အဆီတိုးသည့်ရောဂါ စတင်

ဝင်လာနေပြီကို သတိပြုအပ်သည်။ အနေအထိုင် အစားအသောက် အမြန်ပြုပြင်ဆင်ခြင် ပြောင်းလဲသင့်သည်။ အထိုင်များခြင်းကို သတိပြုရှောင်ရှားပြီး နေ့စဉ်လမ်းလျှောက်ဖို့ အချိန်ပေးခြင်း၊ အချိန်သတ်မှတ်ခြင်းပြုရမည်။ လမ်းလျှောက်လျှင် ပိုနေသော အဆီများကျသွားနိုင်သည်ကို သတိပြုပြီး ဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။

ခန္ဓာကိုယ်အတွင်းရှိ အဆီဓာတ်သည် ကောင်းသော အဆီဓာတ်(သက်စောင့်အဆီ)နှင့် မကောင်းသောအဆီ (အဆီပို)ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိသည်။ အခြေခံအားဖြင့် ကောင်းသောအဆီဓာတ်သည် အသီးအရွက်များမှရရှိပြီး မကောင်းသောအဆီမှာ တိရစ္ဆာန်များ၏အသားနှင့် တွဲလျက်ရှိသော အဆီပြင်များမှ ရလေ့ရှိသည်။ အသားစားများသူ၊ အသီးအရွက်စားနည်းသူတွင် မကောင်းသောအဆီများ တိုးလာပြီး အသည်းအဆီဖုံးခြင်း၊ နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းခြင်းများ ဖြစ်နိုင်သည်။ ငါးစားခြင်းမှာ အသီးအရွက်စားခြင်းနှင့်တူပြီး ကောင်းသောအဆီဓာတ်ကို တိုးစေနိုင်သည်။

လမ်းလျှောက်ရာတွင် အပြေးလျှောက်ခြင်းနှင့် အနွေးလျှောက်ခြင်း (ပုံမှန်လျှောက်ခြင်း) ဟု နှစ်မျိုးရှိသည်။ လူငယ်များ အဆီတိုး၍ဝလာလျှင် အပြေးလျှောက်ခြင်းဖြင့် ဝိတ်ချနိုင်သည်။ လူကြီးများမှာ ပုံမှန်လျှောက်ခြင်းဖြင့် သင့်တော်သည်။ အသက်အရွယ်ကြောင့် ချော်မလဲစေရန် ညီညာပြီး လေကောင်းလေသန့်ရသောနေရာတွင် လမ်းလျှောက်သင့်သည်။

လမ်းလျှောက်ချိန်မှာ နံနက်အိပ်ရာထချိန်လျှောက်ခြင်းနှင့် ညနေစောင်းအချိန်လမ်းလျှောက်ခြင်း ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိသည်။ နံနက်စောစောလမ်းလျှောက်ခြင်းဖြင့် ပို၍ အဆီကျစေနိုင်သည်ဟု ဆိုသည်။ နံနက်ခင်း

လမ်းလျှောက်ရာတွင် နေမထွက်မီအမှောင်ထဲတွင် မလျှောက်သင့်ပါ။ အရက်တက်ပြီး အရှေ့အရပ်မှ နေရောင်ခြည်များ ဖြာထွက်လာသည့်အချိန်သည် လမ်းလျှောက်ရန်အသင့်တော်ဆုံး အချိန်ဖြစ်သည်။ နံနက်ခင်း နေရောင်ခြည်သည် အရိုးအဆစ်များကို သန်မာစေသည်။ သစ်ပင်များသည် နံနက်ခင်းနေရောင်ခြည်တွင် အစာချက်ပြီး လေကိုသန့်စင်စေသည့် အောက်ဆီဂျင်ဓာတ်ကို ထုတ်လွှတ်ပေးသဖြင့် နေထွက်ချိန်တွင် သစ်ပင်ကြီးများအောက်တွင် လမ်းလျှောက်လျှင် ပို၍ ကျန်းမာစေနိုင်သည်ဟု ဆိုသည်။

ညနေချိန် လမ်းလျှောက်ခြင်းမှာ နံနက်ခင်း နေရောင်ခြည်အောက်တွင် လမ်းလျှောက်ခြင်းလောက် အောက်ဆီဂျင်ဓာတ်မရရှိနိုင်သော်လည်း အပြစ်မဖြစ်ပါ။ အညောင်းအညာပြေစေနိုင်သည်။ ခန္ဓာကိုယ် သွေးလှည့်ပတ်မှုကောင်းပြီး အဆီဓာတ်များပျော်ကျအောင် လှုံ့ဆော်ပေးရာရောက်သဖြင့် နံနက်ခင်းတွင် လမ်းလျှောက်ရန် အဆင်မပြေလျှင် ညနေခင်းတွင်လျှောက်ရမည်ဖြစ်သည်။

လမ်းလျှောက်ခြင်းအကျိုးကျေးဇူးများ-

- ၁။ အကြောအခြင်များ ပေါ့ပါးစေနိုင်သည်။
- ၂။ မကောင်းသောအဆီပိုများ လျော့ကျစေနိုင်သည်။
- ၃။ သွေးလှည့်ပတ်မှုကောင်း၍ နှလုံးအားကောင်းစေသည်။
- ၄။ ဝမ်းကိုမှန်စေနိုင်သည်။
- ၅။ အသည်းအဆီဖုံးခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်သည်။
- ၆။ အဆုတ်အားကောင်းစေနိုင်သည်။
- ၇။ ခြေသလုံးကြွက်သား အားကောင်း၍ ကြွက်တက်ခြင်းမှကာကွယ်စေနိုင်သည်။
- ၈။ အူသိမ်အူမမှ မကောင်းသော အညစ်အကြေးများ အောက်သို့သက်စေနိုင်သည်။
- ၉။ အစာအိမ်မှ အစာကြေချက်အားကောင်းစေနိုင်သည်။
- ၁၀။ သွေးတိုးနှင့်လေဖြတ်ခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်သည်။ မိမိကျန်းမာရေးအတွက် အသက် ၄၀ ကျော်သူတိုင်းသည် တစ်နေ့လျှင် (၂) မိုင် ပုံမှန် လမ်းလျှောက်ပေးခြင်းဖြင့် အဆီပိုများကျစေနိုင်ပြီး အစာအိမ်၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ အသည်းအဆီဖုံး၊ လေဖြတ်ရောဂါများမှ ကာကွယ်နိုင်ကြောင်း အသိပေးတင်ပြလိုက်ပါသည်။

လမ်းလျှောက်ချိန်မှာ နံနက်အိပ်ရာထချိန်လျှောက်ခြင်းနှင့် ညနေစောင်းအချိန် လမ်းလျှောက်ခြင်းဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိသည်။ နံနက်စောစောလမ်းလျှောက်ခြင်းဖြင့် ပို၍ အဆီကျစေနိုင်သည်ဟု ဆိုသည်။



AMERICAN VISION
EYE CARE CENTER

ပါဝါမျက်မှန်ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်
အမေရိကန်စီးရီးရှင်းမှ သီတင်းကျွတ် Promotion အထူးအစီအစဉ်

First Pair 10% OFF	Second Pair 20% OFF	Third Pair 30% OFF
------------------------------	-------------------------------	------------------------------

YANGON: (01) 242476, 241897, 241898, MANDALAY: (02) 35588, 32053, NAYPYITAW: (067) 432393

PHP & MySQL ကိုအသုံးပြု၍ **Web Application** ရေးသားလို့သူများအတွက်

Dynamic Web Application Development Course

ဤသင်တန်းတွင် PHP Fundamental Techniques, Object Oriented Techniques နှင့် Database Accessing Techniques များအပြင် Client Side Techniques များဖြစ်သော HTML, CSS, Javascript တို့ကိုပါ လေ့လာ သင်ကြားရမည်ဖြစ်သည်။

PHP သည် Web Application များရေးသားရာတွင် အသုံးပြုသော စွမ်းအားပြည့်ဝသည့် Programming Language တစ်ခုဖြစ်ပြီး MySQL မှာ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အထင်ရှားဆုံး Open Source Database တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

သင်တန်းပြီးဆုံးပါက မိမိလေ့လာခဲ့သည့် Technologies များကို မည်မျှအထိ Apply လုပ်နိုင်သည်ကို သိရှိနိုင်စေရန် **Project** တစ်ခု လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။

Enroll Now!
09-862 8806, 01-504632

GUSTO
Institute of Information Technology
289(A), Pyay Road, Sanchaung Tsp, Yangon.

DOZO

FASHION DESIGN TECHNICAL SCHOOL

DawThidaWin B.Sc (Dip in Fashion Design, Japan)
ThetHnin Aye (BA.Fashion Design, Japan)

1991 ခုနှစ်မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဦးဆုံးဖွင့်လှစ်ခဲ့သော နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ Fashion Design School ဖြစ်သည်။ Design, Pattern, Cutting, Sewing များကို တိကျမှန်ကန်သော Japan နိုင်ငံမှ နောက်ဆုံးပေါ် နည်းစနစ်များဖြင့်သင်ကြား ပေးလျက်ရှိသည်။

Courses - Basic, Advance, Fashion Illustration, Pattern Magic, Drapping, Hand Made, Wedding Dress, Children Wear's, မြန်မာပွဲတက်နှင့်ထိုင်မသိမ်း ၊ “မန္တလေးတွင်သင်တန်းကျောင်း ဖွင့်လှစ်နေပါပြီ”

Start Date -16.11.2015 (Mon,Tue), 20.11.2015 (Wed,Thur,Fri), “DoZo ကျောင်းဆင်းပွဲရှိပါသဖြင့်ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ ဆက်သွယ်ကြပါရန်”

Yangon - No.506, Damaryone St, Hlaing T/S, 10 Qr, 6 1/2 Miles
Mandalay - No. (Nagyi-2/94), Between 63 x 64 Street, Chan MyaTharZi T/S
Phone (ရုံးချိန်တွင်း) - 09 49237715, 09 5004830, 09 420301999 www.dozofashion.com

ကြေးမုံ

မွေးနေ့ဆုတောင်း

ဆရာကြီး ဦးမျိုးမြင့်ထွန်း (ဝိပဿနာပညာမိတ်ဆက်)

(၄. ၁၁. ၂၀၁၅)ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော အနန္တကျေးဇူးရှင် ဆရာကြီး၏(၆၇)နှစ်ပြည့် မွေးနေ့မှသည် မွေးနေ့(၁၂၀)နှစ် တိုင်အောင် ကျန်းမာသက်ရှည်ပြီး လူမျိုးဘာသာ၊ သာသနာအတွက် ဝိပဿနာသင်တန်းများ အစွန့်ရှည်စွာ ပို့ချနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက် ဆရာကြီး ကျန်းမာပါစေ၊ သက်ရာကျော် ရှည်ပါစေ။

တပည့် သား၊ သမီးများ

P.E.S. English Speaking U WIN MAW (Research) (၄-လ)အတွင်းကျမ်းကျင်စွာပြောနိုင်ရမည်။ တစ်တန်းတွင်လူ (၁၀)ဦးသာ။ 1. အခြေခံ Speaking & Grammar (၄-လ) 2. Grammar (Advanced) (၄-လ) 3. Spoken English (Adv.) (၄-လ) 4. Reading & Vocabulary (၄-လ) 5. Phonetics (၂-လ) 236 (3C), Yadanar street, Myaynigone, Sanchaung Township, Yangon. 503984 / 503492

ကား မျိုးစုံ (Alphard/Crown/MarkII/အန်တတ်/ Hiace/၁၃ယောက်စီး/ ၂၄/၂၆/၃၃/၄၅/၄၉ ယောက်စီး) များကို ခေါ်ဝင်အမျိုးမျိုးအတွက် ယာဉ်ပိုင်ရှင်များကိုယ်တိုင် ချိတ်သောစာရင်းစနစ်ဖြင့် အလှူအတန်းပေးပါသည်။ Ph: 09795549249, 095418126

Since 1995 KMD Computer & Mobile 5 - 7 Nov 2015 SMARTPHONE 30% OFF ACCESSORIES BUNDLE NOTEBOOK 15,000 TO 50,000 + LUCKY DRAW Computer & Mobile ဝယ်ယူပြီး ကွန်ပျူတာသင်တန်းအပ်နှံသူများအတွက် Application & Professional Courses 10% DISCOUNT (ပန်းဆိုးတန်း) ☎ ၂၄၅၁၀၀၊ ၃၈၅၈၇၇၊ လိုင်းခွဲ-၁၄၄၊ ၁၄၄၅ (ပန်းဆိုးတန်းအလယ်) (မြေခိုကုန်း) ☎ ၅၀၃၅၁၁၊ ၅၀၃၅၂၂၊ ၃၃၁၊ ပြည်လမ်း၊ မြေခိုကုန်း။ (လမ်းမတော်) ☎ ၂၃၀၃၀၂၊ လှည်းတန်းလမ်း။ (တာမွေ) ☎ ၀၉၃၁၂၅၇၄၄၆၊ ဗိုင်းရှေ့အိုးစင်လမ်း။ (နေပြည်တော်) ☎ ၀၆၇-၄၂၁၀၆၅။ ပွဲရုံတန်းလမ်း၊ မြို့မဈေး။ (မန္တလေး) ☎ - ၀၂-၆၀၂၃၉၊ ၂၁၀၄၀၊ လိုင်းခွဲ-၈၀၁၅၊ ၇၇လမ်း၊ (၂၇လမ်းနှင့် ၂၈လမ်းကြား)

လုံခြုံစိတ်ချ...ဘေးကင်းစို...မိုးကောင်းကင်နှင့်ခရီးသွားစို... မိုးကောင်းကင် အဆင့်မြင့်ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေး ရန်ကင်းမှ နေ့စဉ် နံနက်(၁၀:၃၀)နာရီ၊ ပြစ်ကြီးနားမှ နေ့စဉ် နံနက်(၁၀:၃၀)နာရီ က(၉/၁၀) ပကတိ အောင်ပုဂံလာအဝေးပြေး ရန်ကင်းဂိတ်။ ရန်ကင်း ☎ 01-704685, 637643, 09-73208028, 09-5161881 မြစ်ကြီးနား ☎ 09-73242678, 09-259255382

NELC "Don't Worry, Just Speak!" Nelson English Language Centre 5 Fundamental Development! mental, critical, social, emotional, physical Pre-school * 3 to 5 years old Open in November Enroll Now !! 10% Discount until December. အမှတ်-၈၉၊ ဦးရေခဲလမ်း၊ ဝဟိုလမ်း နှင့် အင်းစိန်လမ်းကြား၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ Ph: -09 730 65 345

ခရီးသွား အရေပိုင်း ဆိပ်ကမ်းပြိုနယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း များရှိပြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။ 09-6809893 09-6819020

မြန်မာတိုင်းရင်းသားကုသရန်တွင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် * မြန်မာတိုင်းရင်းသားကောင်စီ၏ ဆေးကုသမှုလိုင်စင်ရှိ တိုင်းရင်းသား သမားတော်ကြီးများ... * မြန်မာတိုင်းရင်းသားပညာတွဲရှိပြီး ဆေးကောင်စီ၏ကုသမှု လိုင်စင်ရှိ ဆေးဆရာနှင့် ဆရာမများ... * မြန်မာတိုင်းရင်းသားကောင်စီ၏ လက်မှတ်ရဆေးမှူး၊ ဆေးဆရာ/ ဆရာမများလည်း ဆက်သွယ်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ * နယ်မြို့များမှလည်း လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ Ph : 09-450066151

VAC VALUE ADDED CONSULTANCY မြန်မာပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရေးလုပ်ငန်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသော နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများမှ အလုပ်တွေ့ခေါ်နေကြ Job Openings for Foreign Firms (1) Social Specialist - Vietnam Co - University Degree in Rural Development, Social Development Or Other Relevant Field, 7yrs Exp In Relevant Field , Exp in Large Scale Development Projects is Asset; (1) Health Specialist - Vietnam Co - University Degree in Health Or Other Relevant Field, 7yrs Exp in Relevant Field, Practical Exp In Planning, Implementation and/or Evaluation of Health Plan & Conducts SAI's; (1) Field Surveyors - Vietnam Co - Exp in Field Surveys, In Particular Focus Group Discussion, Semi Structured Interviews (1) Field Team Leader - Vietnam Co - 7yrs Exp In Negotiating & Liaison with Different Stakeholders, Working Exp in Conflict Zones; (1) Field Support Officer - Vietnam Co - Degree in Rural Development, Social Development , Exp in Large Scale Development Projects Is Asset, Dealing with Petty Cash, Budget Preparation, and Budget Clearance; (1) Human Resources Director - Int'l Microfinance Co - Strong Exp in HR Managerial Field, Able to Set Up HR Dept in New Organization; (1) Head Of Legal & Compliance - Int'l Microfinance Co - Law Degree, 4yrs Exp in Compliance Managerial Position, Pre in Banking Or Finance Institute (1) Head Of Risk - Int'l Microfinance Co - 3yrs Exp in Credit Risks Management , Extensive Knowledge In Risk Management Process (1) Anti - Fraud Manager - Int'l Microfinance Co - 5yrs Exp in Companying, Financial Institutions, Knowledge In Anti-Fraud Manage Processes (1) Chief Accountant Officer - USD 2000 - Int'l Microfinance Co - B.Com / CPA / ACCA, Exp On Budgeting & Payment, Book keeping, Reporting (Tax, Social Insurance, State Bank), Tax & SB Authorities Relations, Financial Audit Supervising; (1) IT Manager - USD 1000 - Int'l Microfinance Co - Any IT Degree, High Exp Admin Skills of Windows 7/8, Linux, Exp CRM System & Server; E-mail မြင့်အလုပ်လျှောက်နိုင်သည်။ CVကို MicroSoft Word File ဖြင့်ပို့ပါ။ များပြားသော အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ -> Facebook Like Value Added Consultancy No.118, 6th Floor, 23rd St, Latha Tsp, Yangon. E-mail: vacjobsearch@gmail.com Ph: 01-395921, 01-395922, 09-73022727, 09-5102094

သိတရာရွှေပြည်ပါးနဲ့ စတူဒီယိုဆေးရုံ နိုဝင်ဘာလ၊ ၁၄-၁၅၊ (၅၃)ကြိမ်မြောက် မျက်စိခွဲစိတ်အလင်းဒါနုပါဝင်လှူဒါန်းခွင့်
 အောက်တိုဘာလ(၁၀)ရက် (၅၂)ကြိမ်အထိ မျက်စိဝေဒနာရှင် ဦးရေ(၆၇၀၀)ပြည့် အလင်းဒါနုပြုလုပ်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ နိုဝင်ဘာလ (၁၄၊ ၁၅)ရက်တွင် ၅၃-ကြိမ်မြောက် မျက်စိခွဲစိတ် အလင်းဒါနုပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ မျက်စိဝေဒနာရှင်(၁)ဦးအတွက် ခွဲစိတ်ခြင်း အလှူတော်ငွေ ၄၀၀၀၀/-ကို အလင်းဒါနု အလှူရှင်အဖြစ်ပေးကာ ကိုယ်တိုင်လောကကျော်၍ဖြစ်စေ၊ တက်စာရင်းသို့ ထည့်သွင်း၍ဖြစ်စေ၊ လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။
 လှူဒါန်းရန်ဌာန - သီတကု ဧရာပြည်တိုင်းနယ်၊ စတူဒီယိုဆေးရုံ၊ ဧရာပြည်တိုင်းနယ်၊ မြည်သာယာ၊ ရန်ကင်း၊ (ကျိုက္ကဆံပင်ဝမ်း၊ တာမေပေး၊ သံလမ်းအနီး) မှန်း- ၀၁-၅၄၁၄၉၃၊ ၀၉-၇၃၀၅၆၇၆၉
 ရွှေတိုင်းကမ္ဘာ့ဘဏ် အစဉ်အဆက်အသိပေးစာရင်း (AccountNo.00750100701690301) တက်စာရင်းသို့ နီးရာဘက်၌ ထည့်သွင်း၍လည်းကောင်း၊ ထက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆို အောင်မြင်ပြီးသူတိုင်း တက်ရောက်သင်ကြားနိုင်သည့် တွဲသင်တန်း



Siam University



BBA

စီးပွားရေး စီမံခန့်ခွဲမှုဘွဲ့

www.facebook.com/mcc.institute www.inter.siam.edu

MCC/Siam University BBA Program

- International Business Management (စီးပွားရေးလုပ်ငန်း စီမံခန့်ခွဲမှုဘွဲ့)
- Service Industry Management (ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွား စီမံခန့်ခွဲမှုဘွဲ့)

Enroll Now!
Opening Date: 23 November 2015

MCC.i (Yangon Campus)
 Junction Square Complex, Building (8), 1st Floor
 Kamayut Township, Yangon
 Ph - 01-2304156, 01-246634, 01-245762, 01-249152, 01-395512

MCC.i (Mandalay Campus) Ph - 011-202113, 09-402671562

RUBY ကားစီးလုံးဝားထည်
 519100
 09-51-77212, 535100
 ခရီးစဉ်မျိုးစုံအတွက် (၄၅၊ ၃၃၊ ၂၄၊ ၁၈၊ ၁၄၊ ၁၀၊ ၅) ဓမ္မာကိစ္စနဲ့ Saloon, Van ကားမျိုးစုံ ဝားနိုင်ပါသည်။ လေ့ရှိကားမျိုးစုံဝားရန်ရှိပါသည်။ (ဟာဗိုလ်ရှင်များဆက်သွယ်ပါ)

SEVEN ၏
 အပုံဆိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊
 တောင်ပိုင်းရှိ မြေကွက်များ
 ရောင်းလိုပါသလား ?
 ဆီပင်းလ်စ် နဲ့ဆက်သွယ်လိုက်ပါ။
 အိမ်အရောက်ငွေပေးချေသည်။
 "ပွဲခရီးဝ မယူပါ"
 Ph: 09 - 33 333 511
 09 - 33 333 514
 09 - 33 333 644

မီးသတ်ပြု

"Nature Republic" အမှတ်တံဆိပ် အလှကုန်ပစ္စည်းအတုများကို ရောင်းချမိသည့်အတွက် တောင်းပန်ခြင်း

ကျွန်မတို့သည် Nature Republic အမှတ်တံဆိပ် အလှကုန်ပစ္စည်း အတုအပ ဆင်တူယိုးမှားများကို တရားဝင်သည်ဟုထင်မှတ်ပြီး လက်ကားဖြန့်ဖြူးသူထံမှ တစ်ဆင့်ဝယ်ယူရောင်းချမိသည့်အတွက် Korea နိုင်ငံတွင်တည်ထောင်ထားသော Nature Republic Co., Ltd. အားလည်းကောင်း၊ အဆိုပါကုမ္ပဏီ၏ မြန်မာပြည်တစ်ဦးတည်းကိုယ်စားလှယ် (Exclusive Distributor) ရထားသော Nature's Story Trading Co., Ltd. အားလည်းကောင်း၊ Nature Republic အလှကုန်ပစ္စည်းများကို ယုံကြည်စိတ်ချစွာသုံးစွဲကြသော မိဘပြည်သူများ အားလည်းကောင်း အနူးအညွတ် တောင်းပန်အပ်ပါသည်။

နောက်နောင်မည်သည့်အခါမျှ Nature Republic ပစ္စည်းအတုအပဆင်တူယိုးမှားများကို ရောင်းချတော့မည်မဟုတ်ပါကြောင်း နှင့် တရားမဝင် တင်သွင်း ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူများကိုလည်း မိမိတတ်စွမ်းသမျှ စုံစမ်း၍ ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေးအတွက် ကူညီဖော်ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး နောက်နောင်တွင်လည်း မြန်မာပြည်၏ တစ်ဦးတည်းဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သော Nature's Story Trading Co., Ltd. နှင့်ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အလေးအနက်ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

နားလည်ခွင့်လွှတ်ပေးသော Nature Republic Co., Ltd နှင့် Nature's Story Trading Co., Ltd တို့အား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

မကြာကြာစန်း(၁/မညန(နိုင်)၀၉၈၁၃၉) မတိုးအိလွင်(၁/မညန(နိုင်)၁၁၁၅၆၈) မဆွေဇင်ဝင်း(၁၂/ဒပန(နိုင်)၀၅၉၉၁၆) မမာလာကျော်(၁၂/ဒပန(နိုင်)၀၄၂၆၇၃

မိုးပွင့်ဖြူအလှကုန် ရွှေရူပါအလှကုန် Beauty Shop အလှကုန် ချမ်းမြေ့သူအလှကုန်

အလှကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးလက်လီရောင်းချသူများ

ပထမထပ်၊ ယုရနပလာဇာ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

KONICA MINOLTA

စိတ်ချမ်းသာမှု အပြည့်အဝရရှိစေမည့် **24 Hours Service** နှင့် အရစ်ကျငွေပေးစေမှုစနစ်များစွာဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပါပြီ...

bizhub 165 (A3 B/W Copier) Multifunction \$48/Month	bizhub 195 (A3 B/W Copier) Multifunction \$90/Month	bizhub C221 (A3 Color Copier) Multifunction \$184/Month	bizhub C224e (A3 Color Copier) Multifunction \$235/Month
--	--	--	---

Gandamar O.A. & Business Solutions 01-383932, 01-383934, 09-253547980, 09-253547981



ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်မာရိုးလျင်(လားရှိုး) အသက်(၁၀၈)နှစ်

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ လားရှိုးမြို့၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ ရှမ်းခိုလောင်းလမ်း၊ အမှတ်(၂၅)နေ (ဦးရန်နိမ်ကျမ်း)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးရန်ကြွင်း-ဒေါ်ရှောက်နော်၊ ဦးရန်ဟော် (Chairman, Mottama Holdings Ltd.)-ဒေါ်ခင်ခင်ထက်တို့၏ ချစ်လှစွာသော မွေးသမိခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မြေး(၅၇)ယောက်၊ မြစ်(၈၀)ယောက်၊ တီ(၂၉)ယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွားသည် ၃၁-၁၀-၂၀၁၅(စနေနေ့) နံနက် ၁နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်တကွ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**Min Dhama Company Limited
(Decoration)
ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများ**

သင့်အိမ်မှာသွေးတိုးသမားရှိနေပြီလား
မိသားစုကုန်ကျစရိတ်အလွန်သက်သာစေတဲ့ အစွမ်းထက်တိုင်းရင်းဆေး သွေးတိုးကျဆေး

အာသာဝတီ

(အမှတ်တံဆိပ်)
သွေးတိုးကျဆေး

တိုင်းရင်းဆေးပါမောက္ခရာဇာဦး၏အောင်မြင်သော သုတေသနကို အခြေခံထားသည်။
၂။ Acute Toxicity အဆိပ်အတောက် အန္တရာယ် ကင်းရှင်းကြောင်း ပမ်းသပ်ပြီးဖြစ်သည်။
နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်း OECD (423) Guide Line ဖြင့်ပြုလုပ်သည်။
၃။ ကုန်ကျစရိတ် အလွန်သက်သာစေသည်။ ဆေးလုံး ၃၀၀ ပါ ဆေးတစ်ဘူး ၁၅၀၀/- ကော်ဖီတစ်လုံး နှစ်လစာ သုံးစွဲနိုင်ပါသည်။
ဆေးလုံး ၇၅၀ လုံးပါ ဆေးဘူးသေးတစ်ဘူး ၅၀၀၀/- ခန့်ကို တစ်ပတ်(သို့)နှစ်ပတ်စာ သုံးစွဲနိုင်ပါသည်။
၄။ သွေးတိုးကျဆေးသည်အပြင် သွေးတိုးကို ပုံမှန်သွေးချိန်တွင် ထိန်းထားနိုင်သည်။
ခေါင်းကြည်လင်ပေါ့ပါးစေခြင်းဖြင့် အလုပ်ခွင်တွင် လန်းဆန်းစွာ လုပ်ကိုင် နိုင်သည်။
၅။ Reference :- Win Naing, paper read at the 4th Traditional Medicine Research Congress. (2013)
- Lab. report, Department of Medical Research (LM)

တိုင်းရင်းဆေးပါမောက္ခရာဇာဦးအမှတ်- ၀၁၀၀၀၀(စာနယ်ဇင်း)၁၃၆/၀၅၁၅
ကရိုတီဒေဝါတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးမှ ထုတ်လုပ်သည်။

(၂)နှစ်ပြည့်အမျှပေးခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဝါယာကားကြီး
ဦးသိန်းလွင်
ဒါရိုက်တာ၊ စိုးရတနာလင်းကုမ္ပဏီ၊ ပဲခူးမြို့၊
ရွှေသာလျောင်းဘုရားဝေါပကအဖွဲ့ဝင်
အသက်(၆၁)နှစ်

အဖေကြီး မိသားစုကို ထာဝရခွဲခွာသွားခဲ့တာ ၄-၁၁-၂၀၁၅ရက်မှာ (၂)နှစ်ပြည့်ပါပြီ။ ဒီနေ့မှာ ဘုရားအမျှပေးရုံသာ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ် များထံ ဆွမ်း၊ သင်္ကန်းအစရှိသော လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ခြင်းတို့ကို အမျှပေးပေးပါတယ်။

ရှာလည်းမတွေ့၊ ကြာလည်းမမေ့၊ ငါလည်းတစ်နေ့-အသိဖြင့်၊ ဒါန၊ သီလ၊ ဘာဝနာ ကုသိုလ်ဖြတ်တို့ကို ပွားများအားထုတ်၍လည်း ကုသိုလ် အစုစုတို့ကို အမျှပေးပေးပါတယ်။

အမျှရ၍ ဒုက္ခခပ်သိမ်းချုပ်ငြိမ်းရာ မြတ်နိုးစွာနိဗ္ဗာန်သို့ရောက်ရှိပါစေ-
ချစ်ဇနီး-ဒေါ်ဝင်းမြင့်
ချစ်သားသမီးများ
ချစ်မြေးလေးများ-မောင်အံ့ဘွယ်စိုး၊ မမေထိပ်ထားခင်၊ မမေမြတ်နိုးခင်

တရုတ်	ENGLISH
စကားပြောရုံပဲဆိုရင် (တရုတ်)စာပတ်လည်းပြောလို့ရတယ်။	ENGLISH Conversation Practice ပြောလို့ပြီးပြောပတ်သု ပြောပတ်ပြီးပြောပတ်သုအတွက် စကားပြောလေ့ကျင့်သင်တန်း
စကားပြောရုံ ၁ ခန်း Sayar Yang	TAMWE - 540714, 09 5183636 09 49 285182

အင်္ဂလန်နိုင်ငံ University of Sheffield ၏ တာဝန်ရှိသူနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ပီပီအောင်အလမ်းများကို ရှာဖွေနိုင်မည်

“ယူကော Top Ten စာရင်းဝင်တက္ကသိုလ်များသို့ ပညာသင်ဆု ဖြင့် တက်ရောက်နိုင်မည့် ပညာရေးဆွေးနွေးပွဲ”

Speaker Profile
AARON HOBDAY
Recruitment Manager (Asia)
Sheffield International College

- ဝိစယာရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အင်ဂျင်နီယာ၊ ကွန်ပျူတာသိပ္ပံ၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားရေးများကို ယူကော Top Ten Universities များတွင် တက်ရောက်နိုင်မည့်အဖွဲ့အစည်း
- Times Higher Education တွင် ယူကောအဆင့်(၁၀)ရှိ University of Sheffield သို့ တိုက်ရိုက်တက်ရောက်နိုင်မည့်အဖွဲ့အစည်း
- ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်း အဆင့်(၁၀၀)ဝင် နယ်သာလန်တက္ကသိုလ်များတွင် ပညာသင်ဆုနှင့် ဆက်လက်နေထိုင်ခွင့် (၁)နှစ်ရှိမည့် အဖွဲ့အစည်း
- မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်းနှင့် အာကာသပညာတက္ကသိုလ်နှင့် MOU ရေးထိုးထားသည့် University of Surreyတွင် တက်ရောက်သင်ယူနိုင်ခွင့်

DATE : NOV 5 (THURSDAY)
TIME : 10:00 A.M - 12:00 NOON
VENUE : CROWN EDUCATION CENTER

ကျပ်သိန်းပေါင်း
၁၀၀၁၆
ပညာသင်ဆုများ

Call Us : 01 527 838 - 09 4500 56 300 - 09 257 539 519 - 09 732 732 77

အာရှ နဂါး
Asia Dragon ကျိုက်ထီးမိုး
ချောင်းသာ / ငွေဆောင်
Ph : 703790, 09-861-9008
707062, 09-861-7770

အမြန်ရောင်းမည်

ရော်ဘာကြိတ်စက် ၁၁'၊ ၁၂'
ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့်ရောင်းမည်။
ပစ္စည်းကြည့်ရန်
စစ်တောင်းလမ်း၊ (၆၄)ရပ်ကွက်၊
စက်မှုဇုန်(၂)၊ တောင်ဒဂုံ။
ဖုန်း-၀၁-၅၉၅၄၄၆၊
၀၉-၅၁၀၄၆၅၃

တိုင်းရင်းသားများဝန်းရံထားသည့် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုအပြုကွဲမခံနိုင်

သတင်း >>
စာမျက်နှာ - ၃

မင်းဓမ္မပွ ပြောင်းရွှေ့လာသည့် မင်္ဂလာဒုံပတ္တမြားပန်းကွင်း လတ်တလောအရောင်းအဝယ်ပါးသော်လည်း မကြာမီ ပန်းဥယျာဉ်ကမ္ဘာဖြစ်လာရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိ

သတင်း >> မင်းသစ်၊ တက်ပုံ >> နေလင်း(သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီပိုင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မင်းဓမ္မပွလမ်းထောင့်ရှိ မြေ ၈ ဒသမ ၅၂၆ ဧကကို ၂၀၀၀ ခုနှစ်တွင် ပန်းကွင်း ဖွင့်လှစ်ပြီး အဆိုပါပန်းကွင်းကို ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ၌ ဒုတိယစီးပွားရေးဇုန်ဖော်ဆောင်ရန် သာကေတမြို့နယ် ယမုံနာလမ်းမကြီးဘေး စည်ပင်ပိုင် မြေ ၃ ဒသမ ၁၄၆ ဧကသို့ ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပေးခဲ့ကြောင်း ပန်းဥယျာဉ်နှင့် အားကစားကွင်းများဌာနမှ သိရသည်။ စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ သို့ ၀



မင်းဓမ္မပန်းဥယျာဉ်မှ သာကေတမြို့နယ် ယမုံနာလမ်းမကြီးဘေး ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနေသည့် ပန်းပျိုးပင် ဆိုင်ခန်းအား တွေ့ရစဉ်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်ချေးငွေ ကန်ဒေါ်လာ သန်း ၉၀ ဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးစီမံကိန်း လာမည့်နှစ်တွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော်မည်

သုတ

မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အဆိုအရ ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှထုတ်ချေးသော ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၉၀ အားအသုံးပြု၍ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၁၂၅၀၀၀ အတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထောက်ပံ့ပေးမည့်စီမံကိန်းကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် အတွင်း လုပ်ဆောင်သွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်းသိရသည်။

အဆိုပါစီမံကိန်းမှာ ကရင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးရှိ ဝေးလံခေါင်ဖျားသောဒေသမှ အိမ်ထောင်စုများအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ပြီး ရန်ပုံငွေမှာ ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၄၀၀ ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကာ ဝေးလံခေါင်ဖျား သောဒေသများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ကူညီပံ့ပိုးထားသော တစ်နိုင်ငံလုံးလျှပ်စစ်မီးလင်းရေးစီမံကိန်း(NEP)မှ တစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ၉၉ ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပံ့ပိုးသွားမည် ဖြစ်သည်။ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၇ ဒသမ ၂ သန်း လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် အမျိုးသားအဆင့်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်မှုကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၃၀ ခုနှစ်ထိ ဆောင်ရွက်သွားရန်စီစဉ်ထားသည်။

(Dealstreetasia.com)

အထူးကဏ္ဍအချုပ်ပို လေးမျက်နှာပါရှိ

ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်သစ် (၅)နှစ်တာကာလ “ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပုံရိပ်များ” အထူးကဏ္ဍအချုပ်ပို လေးမျက်နှာ ပါရှိပါ သည်။

ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ရက်ဝန်စကာ ဒပလျူတီအေတင်းနစ်ဖလားဆွတ်ခူး

ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ရက်ဝန်စကာသည် စင်ကာပူ နိုင်ငံ၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ဒပလျူတီအေချန်ပီယံရှစ် တင်းနစ်ဖလားပိုလ်လုပွဲတွင် ချက်တင်းနစ်မယ် ဗစ်တိုဗာ အား အနိုင်ရရှိကာ ဒပလျူတီအေတင်းနစ်ဖလားကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည်။

ရက်ဝန်စကာနှင့် ဗစ်တိုဗာတို့၏ ပွဲစဉ်တွင် နှစ်နာရီ ကျော်ကြာကစားကာ ရက်ဝန်စကာက ဗစ်တိုဗာအား ၆-၂၊ ၄-၆၊ ၆-၃ ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဗစ်တိုဗာသည် ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ချန်ပီယံဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ရက်ဝန်စကာအနေဖြင့် ဗစ်တိုဗာအား အနိုင်ရရှိရေး ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရသည်။

ရက်ဝန်စကာသည် ဒပလျူတီအေချန်ပီယံရှစ် တင်းနစ်ဖလားဆီမီးပိုင်နယ်ပွဲစဉ်တွင် စပိန်တင်းနစ်မယ်

ဘလန်ကိုအား အနိုင်ရရှိကာ ပိုလ်လုပွဲသို့ တက်လှမ်းလာ ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဗစ်တိုဗာသည်လည်း ရုရှားတင်းနစ်မယ် ရှာရာပိုဗာအား အနိုင်ရရှိကာ ပိုလ်လုပွဲသို့ တက်လှမ်းလာ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခု ဒပလျူတီအေချန်ပီယံရှစ်တင်းနစ်ဖလားဆွတ် ခူးနိုင်ခဲ့ခြင်းသည် ရက်ဝန်စကာ၏ တင်းနစ်မယ်ဘဝ တစ်လျှောက်တွင် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ဒပလျူတီအေတင်းနစ် ဖလားကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တိုကျိုနှင့် တီယန်ကျင်း တို့တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ပြိုင်ပွဲများတွင်လည်း အနိုင်ရရှိထားခဲ့ခြင်းကြောင့် ရက်ဝန်စကာအတွက် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း တင်းနစ်ဖလားသုံးလုံးမြောက် ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

(ငွေကြယ်)



သေးငယ်လျှင်အိမ်ခြံမြေသည် အနာဂေဝါကင်းဝေးပြီး သက်ရှည်ကျန်းမာခြင်းကို ပြည့်စုံစေမည့် ကုသိုလ်ထူးကို ရရှိစေပါသည်။

ထွန်းရွှေဝါ
တိုင်းရင်းသေးမျိုးစုံဘူး
တိုင်းရင်းသေး (၂၁) မျိုး ပါဝင်သည်။

ဝါကျွတ်၊ ကထိန်ပွဲထောင့်များနှင့် လှေဒါနံ့မှပူသည့် အချိန်ထိုင်း “ထွန်းရွှေဝါတိုင်းရင်းသေးမျိုးစုံဘူး” ကို လှေဒါနံ့ခြင်းဖြင့် မွန်မတ်သောကုသိုလ်ထူးကို ရယူနိုင်ကြပါစေ။

ထက်သွယ်ရန် - (ရန်ကုန်) ဇုန်း - ၀၉ - ၂၆၀၇၀၇၁၇၊ ၀၉ - ၂၆၀၇၀၇၁၂၊ ၀၉ - ၇၃၁၁၉၆၇၇၊ (မန္တလေး) ၀၂ - ၆၄၉၄၀၊ ၀၉ - ၉၁၀၂၄၇၂၆

မြွန်ရွှေဝါ
သေးငယ်စွာ သူတို့ကို ပေးသောပင်
သီးမလွှဲချိင်

www.themirror.com
www.facebook.com/themirrordaily
www.themirror.mpt@gmail.com
www.themirror.com

ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို ပြည်သူများ၏ဆန္ဒနှင့်အညီ သဘောထားကြီးစွာလက်ခံနိုင်ကြရန် အရေးကြီး

ပြည်သူတွေရဲ့ ဆန္ဒနှင့် ကိုက်ညီစွာ ပြုပြင်ဆင်နွှဲပြီး ရွေးကောက်ပွဲများမှာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြတဲ့ နိုင်ငံရေးပါတီများနဲ့ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများမှာလည်း များစွာ တာဝန်ရှိပါတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေးအတွက် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းကြတဲ့နည်းတူ လိုက်နာရမယ့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ ကျင့်ဝတ်များကို လိုက်နာကြဖို့နဲ့ အပြန်အလှန်လေးစားမှုရှိရှိ ယှဉ်ပြိုင်ကြဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲများမှ ထွက်ပေါ်လာမယ့်ရလဒ်များကိုလည်း ပြည်သူများရဲ့ဆန္ဒနှင့်အညီ သဘောထားကြီးစွာ လက်ခံနိုင်ကြဖို့အရေးကြီးကြောင်း တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၆ ရက်တွင် ပြောကြားသည့် ရေဒီယိုမိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအားလုံးနှင့် မိတ်ဝတ်မပျက်ဆက်ဆံနိုင်ရေး မြန်မာနိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ ဆက်လက်ကျင့်သုံး



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အာဆီယံနှင့် အရှေ့အာရှထိပ်သီးအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများအား တည်ခင်းစဉ်ခံသည့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲတွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

သံတမန်အဆက်အသွယ်

၁၉၄၇ ခုနှစ်တွင် ပါကစ္စတန်၊ ဗြိတိန်၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့သို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ မဟာမင်းကြီးများ စေလွှတ်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့လည်း သံအမတ်ကြီးများ စေလွှတ်ခဲ့သည်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဗြိတိန်၊ အိန္ဒိယ၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ တရုတ်နှင့် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတို့မှ သံအမတ်ကြီးများ ရှိနေပြီး ပြင်သစ်နှင့် နယ်သာလန်နိုင်ငံတို့မှ အာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော သံကိုယ်စားလှယ်များ ရှိခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ဆွီဒင်၊ ဘယ်လ်ဂျီယံ၊ ဆွစ်ဇာလန်၊ နော်ဝေနှင့် ဒိန်းမတ်နိုင်ငံတို့မှ ကောင်စစ်ဝန်များ၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှ အထူးကိုယ်စားလှယ်များလည်း ခန့်အပ်ထားသည်။

ယခုအခါ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ၁၁၅ နိုင်ငံနှင့် သံတမန်ဆက်သွယ်မှုပြုလုပ်ထားသည်။

၁၀ နိုင်ငံနှင့် တိုးချဲ့ထူထောင်

နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် တာဝန်ယူပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ဘော့စ်နီးယားနှင့် ဟာဇီဂိုးဗီးနား၊ မာလာဝီ၊ ဘူတန်၊ လူဇင်ဘတ်၊ လတ်ဗီးယား၊ အက်စ်တိုးနီးယား၊ အိုက်စလန်၊ အာမေရိကန်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ လစ်သူယေးနီးယားနိုင်ငံတို့နှင့် သံတမန်အဆက်အသွယ် တိုးချဲ့

ထူထောင်ခဲ့ရာ စုစုပေါင်း ၁၀ နိုင်ငံနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေး တိုးချဲ့ထူထောင်နိုင်ခဲ့သည်။

အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စုနှင့် ဒိုမီနီကန်သမ္မတနိုင်ငံတို့နှင့် သံတမန် ဆက်သွယ်မှုထူထောင်ရန် နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးရေးညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သံတမန်ဆက်သွယ်မှုမထူထောင်ရသေးသည့် အီသီယိုးပီးယား၊ ဂီနီ၊ ကုတ်ဒီဗား၊ မော်တာနိုင်ငံတို့နှင့်လည်း သံတမန်ဆက်သွယ်မှု ထူထောင်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်ပရှိ မြန်မာသံရုံး၊ အဖွဲ့ရုံးနှင့် ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများ

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ၃၆ နိုင်ငံတွင် မြန်မာသံရုံး ၃၄ ရုံး၊ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံး လေးရုံးနှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး ခြောက်ရုံးတို့ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည်။

ဂုဏ်ထူးဆောင် ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး ၃ ခု၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်ကောင်စစ်ဝန်ရုံး ခြောက်ရုံးနှင့် စစ်သံရုံး ၁၆ ရုံးတို့ကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည်။

ပြည်ပနိုင်ငံများနှင့် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်နိုင်ရန်အတွက် လည်း

ကောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အကျိုးစီးပွားကို ပိုမိုထိရောက်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် မြန်မာသံရုံး၊ အဖွဲ့ရုံး ကိုးရုံး၌ စီးပွားရေးသံမှူးများကို တွဲဖက်တာဝန်ပေးခန့်ထားသည်။

အလုပ်သမားသံအရာရှိများကို မလေးရှား၊ ထိုင်းနှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံးများ၌ တွဲဖက်တာဝန်ပေးထားသည်။ အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် မြန်မာသံရုံး၊ အော်စလိုမြို့(နော်ဝေနိုင်ငံ)၊ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံး၊ ဗီယက်နာမြို့(ဩစတြီးယားနိုင်ငံ)၊ မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး၊ ချင်းပိုင်မြို့(ထိုင်းနိုင်ငံ)နှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး၊ လော့အိန်ဂျယ်လိစ်မြို့ (အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု)တို့ကို တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများ

ရန်ကုန်မြို့၌ သံရုံးဖွင့်လှစ်ထားရှိသော နိုင်ငံပေါင်း ၄၅ နိုင်ငံရှိပြီး နိုင်ငံခြားသံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်ကောင်စစ်ဝန်ရုံးနှင့် ကုလသမဂ္ဂ/အထူးအဖွဲ့အစည်း စုစုပေါင်း ၇၅ ရုံးရှိသည်။

၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်အထိ မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် နိုင်ငံခြားသံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်

ရုံး၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်ကောင်စစ်ဝန်ရုံးနှင့် ကုလသမဂ္ဂ/အထူးအဖွဲ့အစည်း စုစုပေါင်း ၄၈ ရုံး ရှိခဲ့ပြီး ၁-၄-၂၀၁၁ ရက်နေ့မှ ၃၀-၉-၂၀၁၅ ရက်နေ့ထိ လေးနှစ်တာကာလအတွင်း ရုံးပေါင်း ၂၇ ရုံးကို တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ သံရုံးအခြေစိုက်ထားခြင်း မရှိသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ အိမ်နီးနားချင်း နိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်၊ ဗီယက်နမ်၊ ထိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ ပါကစ္စတန်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ စင်ကာပူနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံစသောနိုင်ငံများ၌ သံရုံးများ အခြေစိုက်ထားရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံကို ပူးတွဲတာဝန်ယူသော နိုင်ငံပေါင်း ၄၅ နိုင်ငံ ရှိသည်။

မန္တလေးမြို့၌ တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး စစ်တွေမြို့၌ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးကို ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည်။

အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ အီးယူကိုယ်စားလှယ်ရုံး၊ တူရကီသံရုံး၊ နော်ဝေသံရုံး၊ ဆွစ်ဇာလန်သံရုံး၊ ဒိန်းမတ်သံရုံး၊ ချက်သံရုံး၊ ကနေဒါသံရုံး၊ နယူးဇီလန်သံရုံး၊ တီမောလက်စ်တေသံရုံး၊ ကူဝိတ်သံရုံး၊ စပိန်သံရုံး၊ ကာတာသံရုံး၊ ပိုလန်သံရုံး၊ နယ်သာလန်သံရုံး၊ ဖင်လန်သံရုံးနှင့် ဆွီဒင်သံရုံးတို့ကို ထပ်မံဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။

အပြန်အလှန်ခရီးစဉ်များ

၁-၄-၂၀၁၁ ရက်နေ့မှ ၉-၁၀-၂၀၁၅ ရက်နေ့အထိ ကာလအတွင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတအနေဖြင့် ပြည်ပခရီးစဉ်ပေါင်း ၄၁ ကြိမ်၊ ဒုတိယသမ္မတ(၁)နှင့် ဒုတိယသမ္မတ(၂) တို့အနေဖြင့် ပြည်ပခရီးစဉ်ပေါင်း ၂၂ ကြိမ်၊ သွားရောက်ခဲ့ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲအဆင့် ခရီးစဉ် အကြိမ် ၂၀၊ ဒုတိယသမ္မတအဆင့် ခရီးစဉ် ၅ ကြိမ်၊ အစိုးရအဖွဲ့ အကြီးအကဲခရီးစဉ် ၃၆ ကြိမ်၊ ဘုရင်ခံချုပ်/ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးခရီးစဉ် ၂ ကြိမ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်ခရီးစဉ် ၈ ကြိမ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးခရီးစဉ် ၃၅ ကြိမ်နှင့် ဝန်ကြီးအဆင့် လွှတ်တော်အမတ်/အစိုးရအထူးကိုယ်စားလှယ်ခရီးစဉ် ၁၂ ကြိမ် လာရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ခရီးစဉ်များအနက် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မစ္စတာဘားရက် အိုဘားမား၊ ဂျာမနီနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ဂျိုပါချင်ဂေါက်၊ နော်ဝေဘုရင်နှင့် မိဖုရား၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဒေးဗစ်ကင်မရူး၊ ဘယ်လာရစ်၊ နော်ဝေနှင့် ဆွီဒင်နိုင်ငံတို့မှ ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ဥရောပ

၂၀၁၅ ခုနှစ် ကောက်ကတ်အမှတ်တံဆိပ် ကထိန်သင်္ကန်းရေးနန်း

တရုတ်စီပီစီစီစီစီ L သိန်း (မိုးမိုး) ၉၅၀၀ အင်းစိန်စီပီစီစီစီစီ L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၁၈၀၀၀ ဂျပန်စီပီစီစီစီစီ L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၃၅၀၀၀
ကိရိယာစီပီစီစီစီစီ L သိန်း (မိုးမိုး) ၁၁၀၀၀ ပဒုမ္မာစီပီစီစီစီစီစီ (ပိန့်) L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၂၀၀၀၀ သင်္ကန်းစီပီစီစီစီစီစီစီ (သေစင်ပုံစံ) L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၃၅၀၀၀
ကိရိယာစီပီစီစီစီစီစီ L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၁၅၀၀၀ ဂျပန်စီပီစီစီစီစီစီ (ဘီပ) L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၂၅၀၀၀ သင်္ကန်းစီပီစီစီစီစီစီစီစီစီ (ဘီပ-၃၃၃) L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၃၅၀၀၀
စက်ပုံစံစီပီစီစီစီစီစီ L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၁၅၀၀၀ ဂျပန်စီပီစီစီစီစီစီစီ (ဘီပ) LL သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၃၀၀၀၀ ဂျပန်စီပီစီစီစီစီစီစီစီစီ (ဘီပ) L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၃၅၀၀၀
ယိုးဒယားစီပီစီစီစီစီစီ L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၂၀၀၀၀ အင်တာနက်စီပီစီစီစီစီစီ (ဘီပ) L သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၃၀၀၀၀ ဂျပန်စီပီစီစီစီစီစီစီစီစီ (ဘီပ) LL သိန်း (ပြတင်မိန့်) ၃၀၀၀၀

“ဝိနယောနာမဗုဒ္ဓသာသနဿအာယူ”

ဝိနည်းတော်သည်ဗုဒ္ဓသာသနာတော်၏ အဓိကဖြစ်ပါသည်။

ဆွမ်းသင်္ကန်းကျောင်းဆေးဟူသောစုစည်းလေးပါးကို စီမံထုတ်လုပ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် လည်းကောင်း၊ လှူဒါန်းရာတွင်လည်းကောင်း၊

ဗုဒ္ဓ၏လမ်းညွှန်စကားအတိုင်း၊ အတိအကျလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်မှာ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်ရဟန်းရှင်လူတို့၏အဓိကတာဝန်တစ်ရပ် ဖြစ်ပါသည်။

သင်္ကန်းပရိက္ခရာလှူဒါန်းခြင်းသည် ဝိနည်းဒေသနာတော်အရလှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သင်္ကန်းလှူပတ်စရေချမ်းခြင်း၊ ဆေးဆိုးခြင်း၊

သင်္ကန်းလှူပတ်စရေတောက်ခြင်း၊ သင်္ကန်းချုပ်လုပ်ခြင်းလှူဒါန်းခြင်း၊ သင်္ကန်းဝတ်ခြင်း စသည်ကိစ္စရပ်အားလုံးတို့သည် ဝိနည်းကိစ္စရပ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကင်းမြို့ပေါ်ရှိ ကောက်ကတ်အမှတ်တံဆိပ် သင်္ကန်းရေးနန်း ပင်ရင်းအရောင်းဆိုင်များ Email-contact@zawtika.com
HOT LINE 380581, 380541, 370792
www.zawtika.com

ကထိန်သင်္ကန်းကြီးများအတွက် ဒုက္ခရုံစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့အစည်းများ

Table with 4 columns: ဝတ်စုံ, လျှောက်ထားသူ, လျှောက်ထားသည့်, လျှောက်ထားသည့်အကြောင်းအရာ. Lists various monastic groups and their registration details.

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

Table with 4 columns: ဝတ်စုံ, လျှောက်ထားသူ, လျှောက်ထားသည့်, လျှောက်ထားသည့်အကြောင်းအရာ. Lists groups that are exempt from registration.

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကင်းမြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကန်ရွှေရပ်ကွက်၊ ၉၄လမ်း၊ အမှတ်-၁၀၀၊ (၇)လွှာ၊ (ညာ-A) ခေါင်းရင်းခန်းရှိ တိုက်ခန်းနှင့်တကွ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို ဆက်စပ်စာချုပ်များအရ ဒေါ်တင်တင်နွယ်(၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၀၆၅၃၃)မှ လက်ရောက်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသော တိုက်ခန်းဖြစ်ပါသည်။

အခင်အမည်မှန်
အ. ထ. က၊ ကဝမြို့၊ နဝမတန်းမှ မောင်ညိုညိုဇော်၏ အခင်အမည်မှန်မှာ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်များ ပြီးပိုက်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အများသိစေရန်
ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးထွန်းဦး(၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၀၆၅၀၃)သည် ဦးကျော်ဟန် (ကွယ်လွန်) ဒေါ်ခိုင် (ကွယ်လွန်)၏ သားအဖြစ်အဖြစ်ထုတ်ဖော်ပြောဆိုပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးအောင်နိုင် (စဉ်-၂၀၉၂)၊ ရွှေနေနှင့်ကုမ္ပဏီ၏ဥပဒေအကြံပေး H.S Company အမှတ်-၅၅၊ ဗန္ဓုလပန်းမြို့လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ HP:၀၉-၇၃၂၄၃၇၉၉

ပလင်းတန် ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စာအုပ်စာပေ လေ့လာဖို့

အထက်ဖော်ပြပါ တိုက်ခန်းအား မြန်မာ့စေ့စပ်ရေးရာဌာနအဖွဲ့အစည်းက အမှတ်ခံခွင့်ရှိသော ဦးထွန်းဦး၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံတစ်ရပ်မရှိဘဲ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်ခြင်း၊ မေတ္တာဖြင့် ပေးကမ်းခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ လွှဲပြောင်းခြင်းများ ပြုလုပ်ရန်နှင့် ပြုလုပ်ပါက ပြုလုပ်သူ၏ တာဝန်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။